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Letošnje dolgo in vroče poletje se je nagnilo v lepo jesen, 
ki nas navdaja s čudovitimi barvnimi odtenki in zado-

voljivo letino na poljih in vrtovih. Prihaja čas, ko pospra-
vljamo kar smo sejali in negovali. Na vseh področjih, tudi 
pri delu naše lokalne skupnosti, le da naša »žetev«  ni tako 
strogo vezana na letni čas. 

Delo občine v preteklih mesecih je bilo precej pestro. Na 
investicijskem področju smo zaključili projekt izgradnje 
osrednjega parkirišča v naselju Veržej, ki dolgoročno re-
šuje problematiko parkiranja za potrebe kulturne dvorane, 
cerkve, pokopališča in tudi širše. Investicija, ki je potekala 
pod nadzorom zavoda za varstvo kulturne dediščine je bila 
zahtevna, vendar končni pogled potrjuje pravilno smer 
ureditve. Investicija je zaključena, že tudi v smislu kontrol 
in pridobitev evropskih sredstev. Za 
korektnost in sodelovanje pri izva-
janju investicije, bi se želel zahvaliti 
družini Stanek in Župniji Veržej. 

Tudi največji projekt v naši obči-
ni, Izgradnja vodovoda Sistema C, se 
počasi končuje. Projekt je zaključen 
v investicijskem smislu. V teh dneh 
se odpravljajo še posamezne odprte 
zadeve pri sanaciji gradbišča in cest 
v Veržeju in Bunčanih, prav tako se 
pridobivajo uporabna dovoljenja. 
Preklop na novo vodo v Bunčanih bo izveden po zaključku 
izgradnje transportnega voda in njegovi predaji v delova-
nje, predvidoma pozno jesena ali pa spomladi.  

Seveda pa je naš pogled že usmerjen v prihodnja leta, saj 
močno upamo, da se bodo končno pričeli prvi javni razpisi iz 
nove finančne perspektive. Tukaj pa ne stojimo križem rok, 
ampak intenzivno pripravljamo projektno dokumentacijo, 
ki je pogoj za prijavo na javne razpise. Na zadnji seji občin-

skega sveta so se svetniki se-
znanili z idejnim projektom 
odvodnjavanja  meteornih 
in padavinskih voda v naši 
občini. Projekt je trenutno v 
fazi dodelave, v poznih jesen-
skih mesecih pa ga bomo predsta-
vili javnosti  ter na podlagi pripomb 
v javni obravnavi naročili izvedbene projekte. Že sedaj pa 
se kaže dejstvo, da brez posegov na privatna zemljišča tega 
problema ne bomo mogli rešiti, zato Vas že sedaj prosim za 
razumevanje in naklonjenost pri reševanju te problematike. 

Med pomembnejšimi projekti, ki nas zaposlujejo na 
naši občini, je vsekakor energetska sanacija osnovne šole, 

kjer so projekti že pripravljeni za iz-
vedbo, ob veselem dejstvu, da je vrtec 
poln, pa bo potrebno pristopiti tudi k 
pripravi izvedbene dokumentacije za 
nov vrtec.  Dokumentacija za nekate-
re druge projekte pa je še v fazi ideje 
in bomo h konkretnemu projektira-
nju pristopili takrat, ko bomo vedeli 
več o možnostih in pogojih za prijave 
na javne razpise. 

Mesec september je tudi mesec, 
ko goduje  naš farni zavetnik Sveti 

Mihael in ko že četrto leto zapored uspešno organiziramo 
Miholov sejem. Skupaj s Centrom DUO uspešno sledimo 
ideji specializiranega rokodelskega sejma s pridihom lo-
kalne ponudbe in značilne kulinarike. Zato Vas tudi letos 
vabim, da se nedeljskega sejma udeležite v čim večjem šte-
vilu in da skupaj preživimo prijeten jesenski dan. 

Pa prijetno branje nove številke Fünkešnice. 
Slavko Petovar, župan
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SPOŠTOVANE OBČANKE IN OBČANI!

ZAPIS S 6. IN 7. REDNE SEJE OBČINSKEGA SVETA OBČINE VERŽEJ

{Med pomembnejšimi projekti, 
ki nas zaposlujejo na naši občini, 
je vsekakor energetska sanacija 

osnovne šole, kjer so projekti že 
pripravljeni za izvedbo, ob veselem 
dejstvu, da je vrtec poln, pa bo potrebno 
pristopiti tudi k pripravi izvedbene 
dokumentacije za nov vrtec.

Šesta redna seja Občinskega sveta Občine Veržej je pote-
kala 18. maja 2015. Na njej so se člani občinskega sveta 

seznanili in sprejeli dva elaborata s področja gospodarskih 
javnih služb v občini Veržej. Elaborat o cenah gospodarske 
službe zbiranja določenih vrst komunalnih odpadkov za 

leto 2015 v občini Veržej je na seji predstavila Tanja Rožman 
s Komunalno-stanovanjskega podjetja Ljutomer, Zdravko 
Lebarič iz istega podjetja pa je predstavil poročilo o izvaja-
nju gospodarskih javnih služb zbiranja komunalnih odpad-
kov na območju občine Veržej za leto 2014. Zbiranje komu-
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nalnih odpadkov in prevoz sta v preteklem letu potekala po 
ustaljeni praksi, brez občutnih odstopanj. Zaznano je bilo 
umirjanje trenda padanja skupnih zbranih masnih koli-
čin komunalnih odpadkov, še vedno pa se opaža občutno 
izboljševanje ločevanja komunalnih odpadkov na izvoru. 
Take ugotovitve so zaželene in kažejo na dvigovanje okolje-
varstvene ozaveščenosti povzročiteljev komunalnih odpad-
kov predvsem v gospodinjstvih. V letu 2014 za dejavnosti 
ravnanja z odpadki v občini Veržej v podjetju izkazujejo po-
zitivni rezultat v višini 5.167 evrov.  Pojasnila k Elaboratu o 
oblikovanju cen javnih služb oskrbe s pitno vodo, odvajanja 
in čiščenja komunalne in padavinske odpadne vode in dru-
gih storitev, ki so povezane z javno službo v občini Veržej, 
je podal Davorin Kurbos, direktor javnega podjetja Prleki-
ja, d.o.o., Ljutomer. Izvajalec javne službe mora enkrat le-
tno pripraviti elaborat in vsako leto do konca meseca marca 
pristojnemu ministrstvu poročati o izvajanju javne službe. 
Elaborat mora za posamezno storitev javne službe v občini 
izkazovati obračun ter poračun cen, prihodkov in stroškov, 
obračunsko in zaračunano ceno za preteklo leto, kakor tudi 
predračunsko oz. potrebno ceno ter planirane stroške in pri-
hodke za prihodnje leto, ter vse druge kvalitativne in kvanti-
tativne parametre izvajanja javne službe. 

Na seji so člani občinskega sveta odločali o predlogih za 
podelitev občinskih priznanj in nagrad. Sprejeli so sklep, 
po katerem prejmejo plaketo Občine Veržej Vrtec Veržej 
za 50 let delovanja, Turistično društvo Banovci za 20-le-
tnico delovanja, Janez Ferenc za 50-letno udejstvovanje na 
področju kulture ter Nada Bunderl Rus za več kot 20-letno 
udejstvovanje na področju lokalne samouprave. 

Člani občinskega sveta so sprejeli tudi Odlok o zaključ-
nem računu Občine Veržej za leto 2014, v Svet javnega za-
voda Zdravstveni dom Ljutomer so imenovali Dominika 
Štrakla ter se seznanili z aktivnostmi pri projektu oskrbe 
s pitno vodo Pomurja – sistem C, ki je že v sklepni fazi in 
mora biti zaključen do konca letošnjega leta. 

Na 7. redni seji Občinskega sveta, ki je potekala 9. juli-
ja 2015, so se člani občinskega sveta ukvarjali predvsem z 
Zdravstvenim domom Ljutomer. Na dnevnem redu sta bili 
dve točki, in sicer seznanitev z letnim poročilom Zdravstve-
nega doma Ljutomer za leto 2014 in sprejem sklepa o raz-
polaganju presežka prihodkov nad odhodki, poleg tega pa 

še odločanje o soglasju k imenovanju direktorice Zdravstve-
nega doma Ljutomer. Leto 2014 je bilo za Zdravstveni dom 
Ljutomer tako poslovno kot razvojno uspešno, nivo storitev 
za občane so ne le ohranjali, ampak tudi zviševali, saj so v 
letu 2014 povečali obseg izvajanja kardiologije, uvedli pa so 
tudi nove aktivnosti na področju preventive. Z izboljšano 
organizacijo, varčevalnimi ukrepi, predvsem pa z napori in 
razumevanjem zaposlenih jim je uspelo pozitivno poslovati, 
saj je zavod poslovno leto 2014 zaključil z neto presežkom 
v višini 335.165 evrov. Z novim nadzidkom v letu 2014 so 
nadaljevali aktivnosti prenove podobe zdravstvenega doma. 
Nadzidek v skupni površin 469 m2 je ključna pridobitev ter 
pomeni prijeten in sodoben ambient za paciente in zaposle-
ne. So pa v letu 2014 svojo usmerjenost k preventivi in ne-
govanju dobrega odnosa z uporabnik izkazovali s številnimi 
dodatnimi aktivnostmi, kot so organizirani pohodi, preda-
vanja, preventivne meritve na prireditvah, oddaje na radiu 
ter razširjanju mreže javno dostopnih defibrilatorjev AED.  

Člani občinskega sveta so v zvezi s presežkom prihod-
kov nad odhodki v višini 335.165 sprejeli sklep, da ta osta-
ne nerazporejen oz. se ob razporeditvi uporabi za izvajanje 
in razvoj Zdravstvenega doma Ljutomer in dejavnosti. 

V nadaljevanju seje se je članom občinskega sveta 
predstavila Suzana Makoter, kandidatka za direktorico 
Zdravstvenega doma Ljutomer. V svoji predstavitvi je iz-
postavila  program, ki temelji na visoki kakovostni in varni 
zdravstveni službi ter na zadovoljstvu tako pacientov kot 
sodelavcev. Njena vizija je nuditi najvišjo stopnjo zdra-
vstvene oskrbe, ki jo primarno zdravstvo lahko ponudi,  
ter ohraniti in krepiti vse dejavnosti v mreži osnovne de-
javnosti kot enovitega preventivnega centra s poudarkom 
na promociji zdravja v okviru raznih predavanj v okviru 
društev, šol, preko medijev itd. Velik potencial pa vidi v 
povezovanju med sodelavci, kar lahko ob dobrem delov-
nem vzdušju pripomore k vsesplošni kvaliteti storitev.

Člani občinskega sveta soglasja k imenovanju Suzane 
Makoter za direktorico Zdravstvenega doma Ljutomer niso 
podali in ker je po 15. členu Statuta javnega zdravstvene-
ga zavoda Zdravstvenega doma Ljutomer potrebno podati 
soglasje vseh ustanoviteljev, bo Suzana Makoter v obdobju 
največ enega leta opravljala funkcijo vršilke dolžnosti direk-
torja Zdravstvenega doma Ljutomer.             Bojan Ferenc

nedelja, 27. septembra 2015, 9.00-17.00
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Kot je to ob koncu šolskega leta že običajno, 
je župan Slavko Petovar tudi tokrat pripra-

vil sprejem za učence Osnovne šole Veržej, ki so 
v minulem šolskem letu dosegli izjemne uspe-
he na tekmovanjih iz najrazličnejših področij. 

Sprejema so se udeležili naslednji učenci: 
Tia Golinar, Matjaž Špur, Lan Svenšek, Elena 
Šonaja, Alen Pušenjak, Peter Škrlec, Rok No-
vak, Monika Špur, Hana Vajs, Pia Špur, Niko 
Osterc, Rene Raj, Jure Jureš, Diana Šterman, 
Jožef Ivančič, Klara Movrin, Lea Marinič, Ta-
dej Raj, Bea Potočnik, Mirjam Ivančič, Ana 
Marija Magdič, Nina Klement, Lara Rozmarič, 
Aljoša Mlinarič, Romina Erjavec, Blaž Borko, 
Bine Brunec, Jure Šterman, Tadej Šmigoc, Žan 
Kolmanič, Blaž Brunec, Ivo Marinič, Dominik 
Černjavič, Luka Vozlič, Niko Mladenovič, Žiga 
Ritonja in Valentina Osterc. Zaradi zadržanosti 
se sprejema niso udeležili Jan Lorenčič, Maša 
Maučec in Marko Premužič.

Za dosežene izjemne učne uspehe v vseh 
devetih letih šolanja je bil posebne pozornosti 
deležen Niko Mladenovič.

ŽUPANOV SPREJEM ZA UČENCE OSNOVNE ŠOLE VERŽEJ

SPREJEM NAJUSPEŠNEJŠIH MLADIH GLASBENIKOV PRI ŽUPANU

V mesecu juniju, pred začetkom zasluženih počitnic za 
šoloobvezne otroke, je župan občine Veržej g. Slavko 

Petovar v občinskih prostorih sprejel najuspešnejše mlade 
glasbenike občine Veržej, ki obiskujejo Glasbeno šolo Slav-
ka Osterca v Ljutomeru in so se v šolskem letu 2014/2015 
še posebej izkazali na glasbenih tekmovanjih. Na sprejem 
so bili vabljeni:

AMBROŽ PRAŠIČEK (diatonična harmonika), ki se je 
udeležil 9. Mednarodnega tekmovanja harmonikarjev za 
nagrado Avsenik in prejel bronasto priznanje (88,67 točk) 
ter 11. Mednarodnega srečanja harmonikarjev Beltinci, 
kjer je prejel 2. nagrado (92,00 točk).

STAŠA POŠTRAK (violončelo), ki se je udeležila 44. 
Tekmovanja mladih glasbenikov Republike Slovenije – 
TEMSIG in v kategoriji 2.a prejela srebrno nagrado (88,00 
točk).

PETRA IVANČIČ (klavir), ki se je udeležila Mednaro-
dnega tekmovanja pianistov »Memorijal Jurica Marai« in 
dosegla priznanje (74,67 točk).

NIKO MLADENOVIČ (saksofon), ki je v šolskem letu 
2014/2015 zaključil svoje dolgoletno in zelo uspešno glas-
beno izobraževanje na Glasbeni šoli Slavka Osterca Lju-
tomer in je bil sprejet na Konservatorij za glasbo in balet 
Ljubljana, kjer se bo nadalje izpopolnjeval v glasbi. 

Župan je mladim glasbenikom čestital za izjemne glas-
bene dosežke in jim zaželel veliko uspehov tudi v nadaljnje. 
Sprejema se je udeležil tudi ravnatelj Glasbene šole Slavko 
Osterc Ljutomer g. Stanislav Lašič, ki se je ob tej priložno-
sti zahvalil Občini Veržej za dobro sodelovanje.

Ksenija Seršen

Fo
to

: a
rh

iv
 O

bč
in

e 
Ve

rž
ej

Fo
to

: K
se

ni
ja

 S
er

še
n



5 Fünkešnica 3/2015

:: ob inski utrip

OBISK PREDSEDNIKA DRŽAVNEGA ZBORA DR. MILANA BRGLEZA  NA OBČINI VERŽEJ

Pred 26. srečanjem krvodajalcev Slovenije je našo ob-
čino obiskal dr. Milan Brglez, predsednik Državnega 

zbora Republike Slovenije. V občinski stavbi ga je sprejel 
župan Slavko Petovar, sprejema pa so se udeležili tudi član 
občinskega sveta Andrej Sraka ter vsi zaposleni v občin-
ski upravi. Župan je visokemu gostu orisal občino, njeno 
zgodovino, gospodarstvo, ter družbeno in društveno de-
javnost, ki je v občini zelo pestra. Predstavil mu je tudi iz-
vedene investicijske projekte ter druge evropske projekte, 
v katerih je bila občina uspešna in jih tudi naprej uspešno 
vodi. V sproščenem pogovoru je dr. Milan Brglez čestital 
županu za dosedanje ustvarjene dosežke, pred odhodom 
na prizorišče srečanja krvodajalcev pa si je ogledal še spo-
minski sobi skladatelja Slavka Osterca in zgodovinarja Fra-
na Kovačiča.

OTVORITEV NOVOZGRAJENE INFRASTRUKTURE V BUNČANIH

V sklopu praznovanja 16. Občinskega praznika Ob-
čine Veržej je v nedeljo, 7. junija 2015 pri vaško-ga-

silskem domu v Bunčanih potekala slovesnost ob predaji 
novozgrajene infrastrukture svojemu namenu in zaključ-
ku izgradnje pomurskega vodovoda na območju občine 
Veržej.  Bunčani so bili še edina vas v naši občini, kjer ni 
bilo zgrajenega kanalizacijskega sistema. Za ta namen je 
Občina Veržej uspešno pridobila evropska sredstva v vi-
šini 484.984,00 evrov, celotna investicija pa je znašala 
643.997,08 evrov. Izvajalec del je bilo soboško gradbeno 
podjetje Pomgrad, d. d. 

Župan Slavko Petovar je v svojem govoru povedal, da 
je izgradnja vodovodnega omrežja v občini potekala več 
kot deset let. Pred več kot 10 leti je večji del naselja Veržej 
že pridobil novo vodovodno omrežje s pomočjo sredstev 
SAPARD, v naselju Banovci se je zgradilo novo omrežje 
leta 2010, medtem ko je zadnji del izgradnje vodovodnega 
omrežja potekal v naselju Bunčani in še v preostalem delu 
naselja Veržej. V celotni veržejski občini je bilo v sklopu 

tega projekta zgrajenih dobrih 12 kilometrov cevovodov. 
Dela so ocenjena na 1,5 milijona evrov, večino le-teh (1,45 
milijona evrov) pa je zagotovila EU iz Kohezijskega skla-
da. Poleg izgradnje kanalizacije in vodovodnega sistema, 
je telekomunikacijski operater TELEING d.o.o. sočasno 
izvedel zemeljsko kanalizacijo in priključitev internetnega 
omrežja na optični sistem, podjetje Elektro Maribor d.o.o. 
pa je položilo vso potrebno kanalizacijo za nadaljnji pre-
nos nizkonapetostnega omrežja v zemljo. Ob zaključku 
investicije so se preplastile vse ceste in dale vasi lepšo zu-
nanjo podobo.

V pestrem kulturnem programu so nastopili  učenci  
Glasbene šole Slavka Osterca Ljutomer, Folklorna skupina 
Leščeček Kulturnega društva Slavko Osterc Veržej in Prle-
ška godba Društva upokojencev Ljutomer, domači župnik 
Jože Brečko pa je opravil blagoslov novopridobljene infra-
strukture. 

Povzeto po člankih s portala 

www.prlekija-on.net, www.sobotainfo.com in www.pomurje.si

Fo
to

: D
an

ilo
 Iv

an
či

č
Fo

to
: D

an
ilo

 Iv
an

či
č



6 Fünkešnica 3/2015

:: ob inski utrip

OPIS OBČINSKIH NAGRAJENCEV

VRTEC VERŽEJ

Začelo se je za mnoge že davnega leta 1965, takrat z ve-
liko mero improvizacije, predvsem pa z entuziazmom tistih, 
ki so skrbeli za to, da bi kar najbolje posredovali otrokom 
osnovne vzgojne elemente: toplino, ljubezen, sproščenost 
in občutek varnosti. Tako kot ostali vrtci, je bil Vrtec Veržej 
ustanovljen zaradi potrebe staršev po varstvu najmlajših, 
v času njihove zaposlitve. Na začetku delovanja, ko še niso 
bili izoblikovani normativi in standardi na področju vzgoje in 
izobraževanja, je delovala le ena vzgojna skupina – od naj-
mlajših do predšolskih otrok – v prostorih, ki so bili gledano 
z današnje perspektive vse prej kot primerni. Prostori so bili 
iz tehnične učilnice preurejeni v igralnico in sanitarije, ogre-
vani so bili s pečmi na drva. Vrtec se je iz najrazličnejših teh-
ničnih in prostorskih razlogov večkrat selil, najprej v gasilski, 
pozneje pa tudi v zadružni dom, leta 1978 pa so na veliko 
veselje otrok, njihovih staršev ter vzgojiteljic odprli nov vr-
tec in v njem oblikovali kar 4 vzgojne skupine. 

Z nadaljnjim razvojem znanosti s področja predšolske 
vzgoje je vrtec v 50 letih doživel velike vsebinske in orga-
nizacijske spremembe. Vse manj je postajal  ustanova, ki 
uresničuje le varstvo otrok, vse bolj pa strokovna institucija, 
ki zasleduje temeljna načela in cilje predšolske vzgoje kot 
spoznanja, da otrok dojema in razume svet celostno, da se 
razvija in uči v aktivni povezavi s svojim socialnim in fizičnim 
okoljem in v interakciji z vrstniki in odraslimi razvija lastno 
družbenost in individualnost. Vsebinsko prenovo so delav-
ke vrtca opravile vzorno,  njihovo delo je bilo prepoznano 
strokovni javnosti, tako da je že v letih 1999/2000  vrtec bil 
vključen v 1. krog postopnega uvajanja kurikula za vrtce, s 
svojimi izkušnjami in primeri dobre prakse pa so uspešno 
prenašali v druge, komajda nastajajoče vrtce, saj je veržejski 
vrtec že zelo zgodaj postal mentorski vrtec. 

Danes je vrtec vpet v aktualno družbeno okolje naše 
občine in širše. Kljub dotrajanosti objekta in s tem vse bolj 
neprimernim bivalnim in higienskim pogojem, strokovne 

delavke ohranjajo in poglabljajo doseženo raven strokovne-
ga dela, vrtec pa ostaja okolje, kjer se otroci dobro počutijo, 
kjer vlada sproščeno vzdušje, polno radoživosti in čustvene 
topline.

Zaradi vsega navedenega je Občinski svet Občine Veržej 
sprejel sklep, da se ob  50-letnici delovanja Vrtcu Veržej po-
deli plaketa Občine Veržej.  

TURISTIČNO DRUŠTVO BANOVCI

Krajani Banovcev so bili dolga leta aktivni člani Turistič-
nega društva Veržej. Z razvojem Term Banovci pa so začutili 
potrebo po ustanovitvi lastnega društva, preko katerega bi 
lažje uresničevali svoje interese in želje. Leta 1994 so nasto-
pili kot samostojno društvo in kaj kmalu se je izkazalo, da je 
bila odločitev pravilna.

Delovanje Turističnega društva Banovci temelji na ohra-
njanju kulturne dediščine, oživljanju starih ljudskih običajev 
in urejenosti kraja. Ob sodelovanju vaščanov so Banovci 
prejeli številna priznanja za najlepši turistični kraj v Pomur-
ju, v lanskem letu pa je bilo Turističnemu društvu Banovci že 
tretjič dodeljeno priznanje za urejenost zdraviliškega kraja s 
strani Turistične zveze Slovenije.

Turistično društvo uspešno sodeluje tudi s Termami Ba-
novci, saj so mnoga dogajanja na vasi namenjena njihovim 
gostom.

Božična vas Banovci je edinstvena v slovenskem prosto-
ru, katero si v mesecu decembru in prve dni januarja ogleda-
jo številni obiskovalci in gostje iz različnih koncev Slovenije 
in tujine. Posebnost so jaslice, ki so postavljene na prostem 
pred domačijami, in v drugi polovici decembra krasijo že 
skoraj vse domove v Banovcih.

V tem letu Turistično društvo Banovci praznuje 20. oble-
tnico obstoja, lanskega decembra pa se je zvrstila že 15. Bo-
žična vas, zato je Občinski svet Občine Veržej sprejel sklep, 
da se ob 20-letnici delovanja Turističnemu društvu Banovci 
podeli plaketa Občine Veržej.

Občina Veržej je ob svojem 16. prazniku podelila 4 plakete. V nadaljevanju podrobneje predstavljamo nagrajence.
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NADA BUNDERL RUS

Nada Bunderl Rus je zadnjih skoraj petindvajset let po-
svetila delu na področju lokalne samouprave. V okviru teda-
nje skupne Občine Ljutomer je bila izvoljena v občinski svet, 
kjer se je kot svetnica iz okolja, ki ni imelo veliko od matične 
občine, zavzemala za decentraliziran razvoj takratne obči-
ne. Pri tem je bila le delno uspešna, zato se je ob prvi pri-
ložnosti, da takratna krajevna skupnost postane samostoj-
na občina, aktivno vključila v iniciativni odbor za nastanek 
Občine Veržej. Kljub na referendumu izraženi veliki podpori 
prebivalstva za novo občino, državni zbor ni sledil demo-
kratično izraženi volji ljudi. Vendar s svojimi somišljeniki ni 
obupala, saj so prakse iz okolij, kjer so postale samostojne 
občine, govorile v prid ustanovitvi samostojne občine. Po 
zelo intenzivnem delu iniciativnega odbora, tudi v samem 
državnem zboru med poslanci in poslanskimi skupinami, se 
je delo obrestovalo s sklepom o ustanovitvi Občine Veržej v 
letu 1998.

V obdobju samostojne občine je bila gospa Nada kar v 
štirih mandatih v svojem okraju izvoljena v občinski svet. V 
dveh mandatih je šest let opravljala tudi delo podžupanje. 
Vodila je več odborov in komisij, bila pa je tudi predstavnica 
občine v svetu Osnovne šole Veržej.

V občinskem svetu je vedno delovala konstruktivno, s 
kakovostnimi predlogi in razpravami je vedno prispevala k 
iskanju najboljših rešitev. Njeno vodilo pri delovanju v občin-
skem svetu je bilo usmerjeno v enakomeren razvoj občine, 
kjer se je še posebej zavzemala za izboljšanje pogojev delo-
vanja društev na vseh področjih.

Nada Bunderl Rus je s svojim delovanjem izjemno pri-
pomogla k nastanku in kasneje k uspešnemu delovanju in 
razvoju Občine Veržej, zato je Občinski svet Občine Veržej 
sprejel sklep, da se za več kot 20-letno udejstvovanje na po-
dročju lokalne samouprave Nadi Bunderl Rus podeli plaketa 
Občine Veržej. 

JANEZ FERENC

Janez Ferenc se je že pred 50. leti začel ukvarjati s kultur-
no-umetniškim delom. Najprej je deloval kot kulturnik v ta-

kratni mladinski organizaciji Veržej, v podjetju Elrad Gornja 
Radgona, kjer je bil v začetku zaposlen, pa je bil soustanovi-
telj delavskega kulturnega društva. To ga ni oviralo, da ne bi 
mogel sodelovati tudi v takratnem prosvetnem in kasneje 
Kulturnem društvu Slavko Osterc Veržej. S svojimi organi-
zacijskimi sposobnostmi je pripravil številne prireditve in 
koncerte, na različnih proslavah in slovesnostih pa je delo-
val tudi kot recitator, glasbenik in voditelj. Bil je tudi avtor in 
igralec v raznih gledaliških igrah, ki so uprizarjale hudomu-
šne šege Veržencev. Lik humorista  in igralca je prepoznala 
tudi RTV Slovenija, saj je s svojimi zgodbami večkrat  sode-
loval tudi v znanih televizijskih narodnozabavnih oddajah in 
radijskih koncertih iz naših krajev. 

Poleg izredno razvitega smisla za humor, šegavost in 
ironije, Janezu niso bile tuje niti pesniške, pisateljske in re-
žiserske veščine. Leta 1994 je tako izdal svojo prvo knjigo 
Verženske zgodbe. Vidnejši del njegovega ustvarjanja je 
predstavljala gledališka komedija Lustracija, ki so jo na odru 
odigrali domačini.  Priredil je tudi 2 fotografski razstavi: Ver-
žej nekoč in danes ter Cvetje pomladi.

Kot tajnik Krajevne skupnosti Veržej je poskrbel za pre-
ureditev kulturne dvorane v Veržeju, urejenost Osterčevega 
parka in pokopališča ter gradnjo komunalne infrastrukture. 
Čustvene in nepozabne so bile tudi njegove besede slovesa 
ob smrti sokrajanov.

Skoraj 20 let je Janez Ferenc predsedoval tudi Kulturne-
mu društvu »Slavko Osterc« Veržej, z izkušnjami in številni-
mi idejami pa je ostal pomemben član upravnega odbora. Z 
glasbeno skupino Zadnji moment, ki jo je ustanovil pred 20 
leti, še vedno sodeluje. 

Janez Ferenc že vrst let skrbi tudi za razsvetljavo in ozvo-
čenje različnih prireditev, koncertov in dogodkov. S svojim 
volonterskim delovanjem na kulturnem, kakor tudi na dru-
gih področjih, je dal in še daje pomemben pečat ne le Kultur-
nemu društvu »Slavko Osterc« Veržej, ampak tudi samemu 
kraju oziroma občini, zato je Občinski svet Občine Veržej 
sprejel sklep, da se za 50-letno udejstvovanje na področju 
kulture Janezu Ferencu podeli plaketa Občine Veržej. 

:: ob inski utrip
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OSREDNJE PARKIRIŠČE V NASELJU VERŽEJ

Občina Veržej se je pred leti odločila izvesti investicijo 
Ureditev osrednjega parkirišča v naselju Veržej.

Občina Veržej je pristopila k aktivnosti nakupa primer-
nega zemljišča v neposredni bližini osrednjega trga, poko-
pališča, župnijske cerkve, trgovine z živili, pošte in okrep-
čevalnice, z namenom ureditve parkirnih površin. Leta 
2011 je odkupila zemljišče od zasebnega lastnika in pri-
čela s postopki priprave ustrezne projektne in investicijske 
dokumentacije, ki je potrebna za prijavo na razne razpise 
za pridobitev nepovratnih sredstev. Leta 2013 je Občina 
Veržej uspešno kandidirala na javni razpis iz Programa ra-
zvoja podeželja in tako bila upravičena do sofinancerskih 
evropskih sredstev. 

Ob koncu leta 2014 je tako občina pristopila k izvedbi 
javnega naročila za izbiro najugodnejšega izvajalca grad-
benih in obrtniških del, prav tako pa je izvedla povpraše-
vanje za izbor izvajalca gradbenega nadzora. 

Po zaključenem postopku je bilo za izvedbo gradbenih 
in obrtniških del izbrano podjetje Markomark d.o.o., Po-
brežje 6 a, 2284 Videm pri Ptuju, za izvedbo nadzora pa 
Inženiring Pucko d.o.o., Kocljeva ulica 10, 9000 Murska 
Sobota. Investicija je v fizičnem smislu potekala od aprila 
do konca junija 2015. 

Vrednost nakupa zemljišča je znašala 44.472,00 EUR, 

gradbena dela in nadzor pa 164.048,50 EUR. Za to investi-
cijo so bila pridobljena evropska sredstva v višini 86.195,97 
EUR.

Podoba parkirišča je bila že v fazi izdelave projektne 
dokumentacije v mnogočem določena z zahtevami Zavo-
da za varstvo kulturne dediščine, območne enote Maribor. 
S končno urejenostjo tega območja se je ustvarilo prijetno 
vaško središče za vse krajane Veržeja ter obiskovalce. Ob 
zgrajenem parkirišču je bila urejena tudi javna razsvetlja-
va, odvodnjavanje meteornih voda s parkirišča ter dovo-
zna pot do parkirišča. 

Bojan Ferenc

:: razpisi in projekti
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Tokrat si bomo ogledali naprave za obveščanje potni-
kov na postajališču Veržej. Te dni je začela poskusno 

obratovati naprava (svetlobni prikazovalnik) za prikaz šte-
vilke vlaka, smer vožnje in čas odhoda. 

Svetlobni prikazovalnik na postajališču Veržej.

V bližini postajališča je postavljena tudi naprava (ste-
ber), s katere je možno telefonirati na dispečerski center 
za vodenje prometa z namenom pridobitve dodatnih in-
formacij o vlaku oz. poslati sporočilo o kakšnem izrednem 
dogodku na sami postaji ali progi. 

 
Zavarovanje nivojskega prehoda ceste čez železniško 
progo v bližini postajališča

Sistem aktiviranja zapornic se začne, ko prvo kolo vlaka 
(iz smeri Murska Sobota ali Ljutomera) prevozi vklopno 
mesto (pritrjeno na tračnico 1500 m pred zapornicami). V 
nekoliko krajši razdalji od zapornic je nameščena napra-
va, ki prenese povratne informacije od zapornic do stroje-
vodje. Iz teh informacij strojevodja izve, ali so se zaporni-
ce aktivirale (pričetek spuščanja zapornic), v nasprotnem 
primeru mora vlak do prehoda ceste ustaviti. Po prehodu 
zadnjega kolesa vlaka mimo zapornic, se le-te začnejo dvi-

govati. Sam sistem varovanja nivojskega prehoda z zapor-
nicami vsebuje seveda še več varnostnih zahtev, ki jih tukaj 
ne bomo razčlenjevali.

Sistem GSM-R

Mnogi ste že lahko opazili nove antenske stolpe, ki sto-
jijo tik ob železniški progi. Nam najbližji stolp stoji na loka-
ciji nekdanje železniške postaje v Dokležovju (prehod ceste 
Dokležovje-Ižakovci čez železniško progo). Drugi takšen 
stolp stoji na postajališču na Grlavi. Antene, ki so name-
ščene na vsakem stolpu »pokrijejo« tudi ves odsek proge 
mimo Veržeja, služijo pa za neposredno zvezo s strojevod-
jem. Ta bo tako ves čas vožnje povezan z dispečerskim cen-
trom preko brezžičnega telefonskega aparata, ki je prirejen 
samo za uporabo v varnostne namene. Po dokončanju tega 
sistema, se bodo hitrosti vlakov (zlasti potniških) lahko 
občutno zvišale.

Za samo vodenje in odvijanje varnega prometa po pro-
gi se istočasno vgrajujejo še različni drugi sistemi (kablira-
nje-polaganje instalacij v jarke ob progi). Vse to bo služilo 
dispečerskemu centru v Mariboru za kontrolo nad vsemi 
vlaki na celotnem odseku proge Pragersko-Hodoš, del tega 
odseka pa je seveda tudi proga po področju Občine Veržej.

Milan Rus 

VARNOSTNE, SIGNALNE IN KONTROLNE NAPRAVE NA ŽELEZNICI (na delu proge mimo Veržeja)

SOS info naprava

:: razpisi in projekti
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:: kultura in literatura

Tako kot roža potrebuje sonce, da postane roža, ljudje 
potrebujemo svetlobo, ki nas razsvetljuje z žarki. Leto-

šnje poletje tega zagotovo ni manjkalo. Če pa ga slučajno ni 
bilo, pa smo za to vsak teden poskrbeli zaposleni v Termah 
Banovci, ki smo z našo novo gledališko predstavo »Sončna 
slika« pričarali nasmeh na obrazu vsakega, ki si je predstavo 
ogledal. Skozi vso poletje ni na bazenu manjkalo adrenalina 
in zabave, za kar smo poskrbeli s poletnimi »Igrami brez 
meja«, kjer so se med sabo pomerile ekipe Cvenski čehi in 
dikline, Labod Podgradje, Koračice, Kult Štrigova, Lešče-
ček, Kasaški klub Ljutomer, Nosorogi, Pristava, Društvo 
podeželske mladine Sveti Jurij ob Ščavnici, Bobri in ekipa 
iz Velenja. Ob koncu iger je slavila ekipa Pristave, ki si je 
priborila denarno nagrado v vrednosti 1.000,00 €. Letos 
smo prav tako vsako soboto beležili število navijačev, ki so 
pridno spodbujali naše tekmovalce in ekipa, ki je zbrala naj-
večje število navijačev in si tako priborila denarno nagrado 
v vrednosti 500,00 € je bila ekipa Kasaškega kluba Ljutomer. 
V Termah Banovci pa tudi to jesen pripravljamo za vsako-
gar nekaj – četrtek je dan za upokojence, ko za njih pripra-
vljamo posebno ponudbo kopanja z nepogrešljivim ocvrtim 

:: turisti ni utrip

V občini Veržej že nekaj let v mesecu maju prirejamo 
Osterčev večer, namenjen spominu na našega rojaka, 

velikega slovenskega skladatelja Slavka Osterca, čigar letos 
praznujemo 120-letnico njegovega rojstva.

Tokrat je bil Osterčev večer nekoliko drugačen kot prej-
šnja leta, saj je bil nekoliko odmaknjen od klasike. Predsta-
vil se je domači glasbenik Jože Zadravec s svojim triom, ki 
z izvedbo priredb združuje sveže pristope v glasbi z jazzo-
vsko tradicijo skozi veliko mero improviziacije. Trio izvaja 
povečini avtorske skladbe in jazzovske standarde, pogosto 
pa se lotevajo tudi priredb. Za ta večer so uporabili dve 
Osterčevi skladbi in jo preoblekli v jazzovski stil.

V triu so nastopili Jože Zadravec z bobni, Robert Ožin-
ger na klavirju in Luka Herman na kontrabasu. S svojim 
nastopom so navdušili prisotne udeležence koncerta.

Bojan Ferenc

DOGODKI V TERMAH BANOVCI

piščancem. Romantiki se bodo sprostili v naši novi kopeli 
»Pri gozdni vili« in kopeli »Za zaljubljene«. Mir in sprostitev 
boste doživeli v našem prleškem svetu savn, ko Vas po 15. 
septembru zopet vabimo na savnanje z novimi programi, 
kjer se boste lahko razvajali ob posebnih ritualih. Najmlajši 
pa se lahko ob rojstnih dnevih zabavajo z Banovičko ali gu-
sarjem Edijem. Vsi šoloobvezni otroci se lahko v tem jesen-
skem času, v zameno za dve buči, kopajo brezplačno. Bodite 
kot sonce tudi v prihajajoči jeseni!    Petra Mertik, Terme Banovci

OSTERČEV VEČER

Spoštovani bralci, za to šolsko leto smo pripravili izbor 
30 knjig v okviru Bralne značke za odrasle 2015/2016. 

Letos bo novost Bralni klub Splošne knjižnice Ljutomer, 
kjer boste lahko podelili misli o prebranih knjigah z ostali-
mi udeleženci bralne značke.

V projekt, ki se bo začel 20. oktobra 2015 in bo trajal 
do 23. aprila 2016, si želimo pritegnili posameznike, jav-
ne institucije, društva, gospodarske družbe z namenom, da 
Ljutomer in ostale občine (Križevci, Veržej in Razkrižje) 
spremenimo v bralna mesta.

Vabila za sodelovanju v Bralni znački za odrasle lahko 
dobite na vaši občini od 20. septembra 2015 dalje. Zložen-
ke dobite na sedežu vaše občine.

Vabljeni k sodelovanju in branju.
Kolektiv Splošne knjižnice Ljutomer 

BRALNA ZNAČKA ZA ODRASLE 2015/2016
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:: kultura in literatura

RADI BI VAM POVEDALI

Učenci OŠ Veržej vsako leto v mesecu maju pripravijo javno kulturno 
prireditev "Radi bi vam povedali", v kateri nastopajo učenci iz doma-

čega šolskega okoliša in učenci iz vzgojnega doma. Predstavijo se z besedo, 
glasbo, plesom in igro. Ker je prireditev prav v maju, ki ga imenujemo 
mesec ljubezni, smo za temo letošnje prireditve izbrali ljubezen. V uvodni 
točki so se predstavili učenci vzgojnega doma z iskrenimi izpovedmi o lju-
bezni in življenju, temu je sledil dramski prizorček o nekoliko zmedenem 
dedku. Alja in Zala pa sta ob spremljavi kitare zapeli.

Sledila je mladinska gledališka igra z naslovom Srčkov ples, ki so jo za-
igrali učenci 8. a razreda. Z njo so gledalce učili, kako počastimo najlepši 
praznik med prazniki - dan zaljubljencev. Spraševali so se, ali je to gregor-
jevo ali valentinovo.

ZNOVA V ŠOLO

Vroče, za koga prevroče, počitnice so mimo. Otroci so se prav gotovo 
odpočili. Toda prvi teden septembra nam je dal vedeti, da je jesen tu 

in z njo tudi pričetek novega šolskega leta. Kaj pričakujemo od njega? Prav 
gotovo vsaj ponovitev lanskih uspehov. Želimo pa vsekakor več in bolje. 
Tako v znanju, drugih dosežkih in seveda dozorelosti v vseh pogledih. 
Zmanjševanje števila učencev se še kar naprej nadaljuje. Zaradi tega je kar 
precej težav pri oblikovanju oddelkov, z drugimi besedami – letos bi imeli 
tri kombinirane oddelke, če ne bi v nižje razrede vključili nekaj otrok, ki 
bivajo v Domu. Novost je tudi uvedba tujega jezika že v prvi razred. Sicer 
neobvezno, ampak vseeno. Nekaj dodatnega dela in tudi znanja bo prav 
gotovo. Veselimo se tudi pričetka sodelovanja v novem mednarodnem 
projektu za učence in učitelje. Naslednji dve leti bomo sodelovali s šolami 
iz Nemčije (bližina Berlina), Italije (Sicilija), Danske in Norveške. Ostaja še 
veliko tekmovanj iz znanj in seveda športnih tekmovanj. Povsod si želimo 
vidnih rezultatov. Pričakovanja so realna, saj so naši učenci pripravljeni so-
delovati, se potruditi in so veseli in ponosni na lastne dosežke, uspehe. Ob 
množici prireditev, ki se bodo zvrstile čez leto, sem prepričan, da bo šolsko 
leto minilo kot blisk in da se bomo znova kmalu srečali na "šolski veselici".

Prvič po mnogih letih je vrtec popolnoma zaseden, pravzaprav nekoliko 
več od normativov, zato letos delo poteka v treh skupinah in pol.

Edino zaskrbljujoče je, da je v Domu čedalje manj otrok in ne glede na 
izrazito povečanje težav, ki jih ti otroci imajo, ministrstvo za šolstvo napo-
veduje zmanjšanje obsega dela, ukinitev ene vzgojne skupine. Ministrstvo 
poskušamo na vse možne načine prepričati o nestrokovnosti takšne pote-
ze, vendar, kot vse kaže, so izgledi na naš uspeh, minimalni.

Borut Casar, ravnatelj

RIHARD ZADRAVEC 
30 LET S HARMONIKO
Lukavci - Veržej, Ljutomer - Maribor, Graz - Ljubljana

Septembra, leta 1985, sem kot osem le-
tni deček začel obiskovati Glasbeno šolo 
Slavka Osterca Ljutomer (podružnica Ver-
žej). Pouk je potekal na OŠ Veržej in moj 
prvi učitelj je bil, žal pokojni, Darko Vizjak.

V tridesetih letih sem s harmoniko "pre-
hodil pot "od klasike do rock’n’rolla.

»Iz vasi Veržeja v Ljutomer mesto, v Ma-
ribor jaz nisem šel iskat nevesto. V Graz, da 
bi za vas igral na glas, v Ljubljani pristanem, 
oči si pomanem.«
To je moja Dolga pot in nova plošča v pripravi.

VABLJENI V DOM KULTURE LJUTOMER 
KONCERT DOLGA POT  

v sodelovanju z JSKD, OI Ljutomer 
Sobota, 3. oktober 2015, ob 19.00

Prleški trobilni kvintet, Kolektiv Apropos, 
glasbena skupina Spes, Ljutomerski oktet,  

Rihard in Kompanjoni, Elda Viler, Peter Lovšin

:: šolski utrip
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1. mesto. Z veliko mero borbenosti, strpnosti, skupinskega 
sodelovanja in nenazadnje fair play-a so dosegli 1. mesto, če-
prav so bili tudi učenci OŠ Križevci zelo uspešni. A ker ima 
pri Žogariji največjo težo nogomet in Veržej odlične nogo-
metaše, je naša ekipa skupaj z ostalimi uspešnimi nastopi 
dosegla največ točk in tako tudi zmago.

Ker so naši tekmovalci osvojili 1. mesto v Ljutomeru, so 
si tako pridobili vstopnico za finalno prireditev na Bledu, ki 
je potekala 8. septembra 2015. Prireditve so se skupaj s tek-
movalci, ki so zastopali našo šolo, udeležili tudi navijači, ostali 
učenci od 3. do 5. razreda. Na finalni prireditvi je sodelova-
lo devet zmagovalnih ekip predhodnih tekmovanj iz celotne 
Slovenije. Na začetku finalne prireditve sta vse navzoče poz-
dravila nekoč vrhunski slovenski smučar Jure Košir ter župan 
občine Bled. Sledila so predtekmovanja v vseh športnih igrah, 
kjer so se naši učenci odlično odrezali in se tako v samem fi-
nalu borili za 1. mesto. V velikem finalu so bili učenci iz OŠ 
Kamnik nekoliko boljši in so tako osvojili 1. mesto, medtem 
ko so naši učenci dosegli odlično 2. mesto. Tudi naši navijači 
so pokazali veliko mero navijaškega duha, saj so spoštljivo in 
strpno navijali za vse tekmovalne ekipe, kar so pohvalili tudi 
učitelji drugih šol, kakor tudi naše navijaške transparente, ki 
nam jih je pomagal izdelati likovni pedagog g. Marijan Šadl.

Projekt Žogarija ustvarja MEDIA ŠPORT v sodelovanju z 
NZS. Ker se tekmovanja Žogarija snemajo s strani RTV Slo-
venija, si jih lahko ogledate na RTV SLO 2, ob nedeljah v 
dopoldanskem času. Tudi posnetek velikega finala si bo mo-
goče ogledati na RTV SLO 2 oziroma na spletni strani  http://
www.zogarija.si. Klavdija Krajnc, prof., mag. Ksenija Seršen

S Pavčkovo poezijo sta nam božala srca in ušesa Domi-
nik in Blaž, ki sta prebirala pesmi v slovenščini in angle-
ščini. Prijetna popestritev med prebiranjem poezije so bile 
balerine  (Neja, Monika, Manca, Katja), saj so ob instru-
mentalni glasbi prav mojstrsko zaplesale.

Na koncu pa se je z odra slišala še nemška beseda, ko sta 
Nina in Klara recitirali pesmi Lorelai in Mai. Za glasbeni 
vložek so poskrbeli MPZ s pesmima Dan ljubezni in Ne 
čakaj na maj ter harmonikarja Blaž in Ambrož.

Obiskovalci v dvorani so z navdušenjem spremljali pro-
gram, se ob njem zabavali in zadovoljni odhajali domov. 
Vse nastopajoče in njihove mentorje pa so nagradili z buč-
nim aplavzom.      Zalika Horvat, koordinatorka prireditve

PROJEKT ŽOGARIJA

V torek, 26. 5. 2015, so se nekateri učenci od 2. do 5. razre-
da udeležili prireditve Žogarija, ki je bila v Ljutomeru 

pred Mercator centrom.
Namen in cilj Žogarije je preko športa in spremljajočih 

vzgojnih dejavnosti krepiti povezovanja in prijateljstva. V 
prvi vrsti pa ta projekt predstavlja športno druženje, gibanje 
in zabavo mladih. Namen projekta je še razvijanje in spod-
bujanje strpnosti, fair play-a v tekmovalnem delu, nastopu 
navijaških skupin, v druženju in zabavi s pevskimi in plesni-
mi nastopi. Žogarija spodbuja tudi ustvarjanje in osveščanje 
pomena zdrave prehrane in okoljevarstva.

Udeleženci Žogarije iz različnih osnovnih šol med seboj 
tekmujejo v nogometu 3 na 3, spretnostnih igrah, kvizu zna-
nja ter se predstavijo s plesno-pevskimi nastopi. 

OŠ Veržej so zastopali:
NIKO OSTERC, ZALA KRAJNC, SARA ŠKRABAN, 

LAN LEGEN, PATRIK SUNKO, ALEKS KRALJ, ŽIGA 
ŠVAB pri nogometu, MAŠA ŠKRGET, NEJC KLEMENČIČ, 
HANA VAJS, MANCA ROZMARIČ, TAMARA SVATI-
NA, JURE JUREŠ pri spretnostih igrah, RENE RAJ, LARA 
SVENŠEK, NEJA MLADENOVIČ pri kvizu znanja in ple-
salki BRINA MERNIK ter ELENA ŠONAJA. Pred samo 
prireditvijo so morali tekmovalci izdelati inovativno žogo z 
motivom zdravje, ki so jo na sami prireditvi tudi predstavili.

Že v uvodnem delu prireditve so bili naši učenci med naj-
boljšimi in so se skupaj z učenci OŠ Križevci potegovali za 
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POSTALI SMO ŠOLARJI

Prvega septembra so Vanesa Cimerman, Alja Erjavec, 
Asja Erjavec, Sebastjan Golob, Nika Košnik, Katarina 

Prašiček, Dominika Pušenjak, Alex Rajner, Daša Stajnko 
in Jan Švab postali učenci Osnovne šole Veržej. Po uvo-
dnem nagovoru ravnatelja, župana in vodje šole so se naši 
prvošolčki pogumno odpravili v učilnico prvega razreda. 
Na začetku smo se predstavili, igrali nekaj spoznavnih iger 
in prisluhnili pravljici o Levčku Leu, ki je spoznal, da je bolj 
kot moč v šapah, pomembno prijateljstvo in pomoč tistim, 
ki to potrebujejo. Pridružila se nam je še učiteljica Ksenija 
Seršen in skupaj so izdelovali papirnatega leva. Prvi šol-
ski dan je z nami preživel tudi g. župan Slavko Petovar, ki 
je pozdravil otroke v imenu občine in jim podaril majhno 
pozornost. Šola je učencem podarila pravljico Premeteni 

njegova čustva, mu prisluhniti in povedati svoje mnenje, ga 
imeti brezpogojno rad in ga razumeti, so pomembne vsebi-
ne. Vendar ne izključujejo dejstva, da je nujno tudi:
- otroka po njegovih sposobnostih vključevati v naloge, ki 

jih je v družini potrebno opravljati, 
- mu dati jasna navodila in biti dosleden pri zahtevah,
- od njega zahtevati sprejemanje odgovornosti za lastna 

dejanja,
- ga učiti primernega reševanja različnih težav ter
- spoštljivega odnosa do soljudi, narave in živali. 

Vsak od nas pa seveda potrebuje tudi možnost za iz-
ražanje svojih posebnih lastnosti in sposobnosti ter čas za 
sprostitev in razbremenitev. Temu so namenjene tudi pole-
tne počitnice. Otroci so v teh mesecih veliko manj obreme-
njeni, počitniško razpoloženi, nekateri se vključijo v kakšen 
počitniški projekt ali športno društvo, obiščejo sorodnike, 
uživajo v naravi, bazenu ali celo na morju. Vse to jim daje 
nove energije za naloge, ki so pred njimi. Za pot, ki jo bodo 
stopali.

Uspešen korak v novo šolsko leto želim  
vsem veržejskim šolarjem in njihovim staršem

Kamila Kramarič, strok. vodja Doma

Ob pisanju tega prispevka, ko se otrokom počasi izteka 
čas poletnih počitnic, v našem vzgojnem domu, kot vsa-

ko leto, tudi letos poteka počitniški vsakdan. Le redki otroci 
ga preživljajo v zavodu, pa vendar ga, iz takšnih ali drugačnih 
razlogov. Vsakodnevnega vrišča in aktivnosti kot jih slišimo 
čez leto sicer ni, a smo tukaj. Vsak počitniški dan, ki ga preži-
vimo v Domu, nam prinaša nove izkušnje, tako otrokom oz. 
mladostnikom kot tudi vzgojiteljem. Bogatejši smo za različ-
na (spo)znanja, ki jih bomo uporabili v prihodnjem letu. 

Nekateri otroci so junija zavod za zmeraj zapustili, mar-
sikateri od njih pa ostaja. Veliko je tega, česar se morajo 
še naučiti – pridobiti novih znanj, tako na šolskem kot na 
vzgojnem področju. Treba se je naučiti živeti s soljudmi 
in sprejemati svoje odgovornosti, reševati težave, ki nam 
pridejo na pot in ob tem rasti, se razvijati. Pravzaprav po-
teka tako v družini kot v zavodski vzgojni skupini zelo po-
doben proces ustvarjanja zdravih odnosov med njenimi 
člani, uspešne komunikacije ter tistega občutka varnosti, 
ki nam ga lahko dajo le tisti, ki so nam najbližji. Vsaka taka 
skupnost, predvsem pa družina, da osnovne temelje za to, 
kako uspešen bo otrok in kasneje mladostnik na svoji poti. 
Otroku se posvetiti, ga učiti, mu pokazati svoja in dovoliti 

pastir, prejeli so še rumeno rutico in beležko. Otrokom in 
staršem smo zaželeli prijetno počutje na naši šoli in nepo-
zaben prvi september.        Maja Kuronja, razredničarka

VZGOJNI DOM - KORAK V ŠOLSKO LETO 2015/16

Nogometni turnir Dobri asi 2015
V sredo, 22. 4. 2015 je bil pri nas v Veržeju organizi-

ran 2. Tradicionalni nogometni turnir imenovan DOBRI 
ASI. Na turnirju je sodelovalo 6 ekip: Vzgojni dom Slivni-
ca, Vzgojno izobraževalni zavod Smlednik, Center Janeza 
Levca, Dom Anton Skala, Zavod Glazija in Vzgojno izo-
braževalni zavod Veržej.

Ekipe so igrale po sistemu vsak z vsakim tako, tako da 
je vsaka ekipa odigrala pet tekem. Naša ekipa je igrala zelo 

DEJAVNOSTI V VZGOJNEM DOMU
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dobro, saj smo trikrat zmagali, enkrat izgubili in enkrat 
igrali neodločeno.

Zmagala je ekipa Slivnice, ekipa Veržeja je zasedla 
odlično drugo mesto. Ostala mesta so si razdelili: Center 
Janeza Levca kot tretji, Dom Anton Skale četrti, peti Smle-
dnik in šesti Glazija.

Našo ekipo so sestavljali fantje: Marko Premužič, Mark 
Stefanovič, Luka Špeglič, Aldin Merdanovič, Nejc Verčič, 
Tadej Šmigoc, Danilo Kerec, Žiga Košnik in Robert Mal-
nar, za zapisnikarsko mizo je sedel Matic Ivanovič. Za fo-
tografije je poskrbel Dario Eškić.

Turnir je potekal v športnem duhu, poškodb ni bilo, 
konfliktov pa tudi ne. Po turnirju je sledil piknik, na kate-
rem so nam naše kuharice pripravile odlične hamburgerje 
s prilogami. Po pikniku smo se poslovili do naslednjega 
leta. Določili smo, da Zavod Smlednik organizatorja pri-
hodnji turnir Dobri asi 2016.

Fantom še enkrat čestitam za prikazano igro, ostalim 
pa zahvala za pomoč  pri organizaciji prireditve. Prav tako 
se zahvaljujemo Mercatorju, ki nam je z donacijo pomagal 
pri izvedbi turnirja.

Primož Kralj Ritonja, vodja turnirja v Veržeju

Pohod po Jurčičevi poti 
Letos so se na Pohod po Jurčičevi poti podali fantje iz 

3. skupine z vzgojiteljicama Andrejo in Natalijo ter vzgo-
jiteljem Andrejem. V Višnjo Goro so se odpravili 14. maja 
2015.

Na pohodu je bilo lepo. Tekali smo po gozdu. Hodili 
smo 17 kilometrov. Najprej smo se dogovorili, kdo bo kje 
sedel. Vzgojiteljici sta rekli, da bosta Aleks in Žiga spredaj, 
jaz, Lukaš in vzgojiteljica Natalija v sredini, Robi, Nejc in 
vzgojiteljica Andreja pa zadaj. Na pohodu smo imeli štiri 
postaje. Na prvi smo igrali igrico. Na drugi so Nejc, Robi 
in Aleks plezali skozi pajkovo mrežo, potem smo prepo-
znavali zdravilne rastline. Na zadnji postaji smo ribarili. 
Jaz sem bil najboljši. Ujel sem največ rib. Meni je bilo na 
pohodu zelo fajn. Nič se nismo prepirali. Veliko smo jedli. 
Imeli smo zajtrk, kosilo in malico.         Žan P.

Dan odprtih vrat Vzgojnega doma Veržej
V sredo, 20. maja 2015 smo organizirali Dan odprtih 

vrat Vzgojnega doma Veržej. Povabili smo številne goste iz 
različnih strok in ustanov, da bi jim predstavili delovanje 
našega doma in jih povabili k sodelovanju. Z nekaterimi 
smo že sodelovali, z drugimi pa bi si to še želeli.

Odzvalo se je kar lepo število gostov iz različnih osnov-
nih šol, centrov za socialno delo, kriznih centrov, policijske 
uprave, policije in tožilstva.

Goste je najprej pozdravil ravnatelj Borut Casar, potem 
pa še župan občine Veržej Slavko Petovar. Za vse prisotne 
so naši otroci pripravili krajši kulturni program z igro, pe-
tjem in recitalom. Sledila je predstavitev delovanja našega 
doma, sprejemanja otrok, problematike in vizije zavoda, ki 
jo je pripravil ravnatelj. Potem smo goste povabili v raz-
lične debate o problematiki današnjih otrok/mladostnikov 
ter izkušnjah obravnavanja in reševanje le-teh. Gostje so si 
ogledali še domske prostore in podrobneje spoznali delo z 
otroci/mladostniki pri nas.

Radi bi vam povedali 2015
Vsako leto konec maja otroci OŠ Veržej in Vzgojnega 

doma Veržej pripravijo javno prireditev Radi bi vam po-
vedali. Tema letošnje tradicionalne prireditve je bila ljube-
zen, primerna za maj, mesec ljubezni. O ljubezni so otroci 
govorili, peli, plesali in igrali 21. maja 2015, v Kulturnem 
domu Veržej.

Poleg otrok iz šole, smo se na nastop pripravljali tudi 
mi iz doma. Matic, Pia, Ajla in Zala smo vadili na ta nastop 
kar nekaj časa. Najprej so Matic, Ajla in Zala zaigrali igrico 
Nekoga moraš imeti rad. Potem sta Zala in Ajla ob spre-
mljavi vzgojitelja Leona zapeli pesem Svet je tvoj. Sledil je 
še recital pesmi Neže Maurer, kjer smo Ajla, Matic in Pia 
predstavili razmišljanja otrok iz Doma. Mentorici vzgojite-
ljici Zora in Darinka pa sta na trnih čakali, kako se bomo 
odrezali.               Nastopajoči mladostniki iz doma

Majski nogometni turnir 
Naši otroci in mladostniki so vsi tako ali drugače nav-

dušeni “fuzbalerji”. Prav zato se večkrat pomerijo v nogo-
metu in to smo naredili v torek, 26. maja. Vzgojitelj Primož 
je pomešal otroke iz skupin v mešane ekipe. Fantje so igrali 
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zunaj, punce pa so se pomerile v namiznem nogometu in 
potem še v telovadnici.

Fantje so igrali v treh ekipah, po sistemu vsak z vsakim. 
Pri fantih je zmagala Ekipa 2: Tadej, Nejc, Luka, Matic, 
Leon in Evander. Najboljša strelca sta bila Marko in Tadej, 
ki sta oba zabila po 6 golov.

Dekleta so igrala v dveh ekipah. Tudi pri dekletih je 
zmagala Ekipa 2: Ajdina, Pia, Valentina, Sara, Zala. Naj-
boljša strelka je bila Ajdina, ki je zadela 15 golov.

Ob zaključku šolskega leta na obisku Rok Trkaj in Erik Fe-
licijan 

Letošnji zaključno veselico smo zaradi slabega vremena 
malce priredili. Po podelitvi priznanj za najbolj uspešne v 
kulturnem domu, smo se odpravili nazaj v naš dom, kjer so 
nas pričakali slastni hamburgerji in sok ter prav posebna 
gosta. 

Preteklo šolsko leto je naš vrtec praznoval 50 let. Ob 
tem častitljivem dogodku smo v mesecu maju izvedli 

kulturno prireditev, na katero smo povabili vse bivše zapo-
slene in upokojence, ki so tekom teh let delali v vrtcu.

Na slovesnosti, ki smo jo pripravili v kulturnem domu, 
so nastopili vsi otroci iz vseh treh oddelkov, na odru pa 
so se jim pridružili tudi nekateri zdaj že bivši obiskovalci 
vrtca. 

Pred polno dvorano smo zbrane nagovorili vodja vrtca 
Gabrijela Kuhar, predstojnica soboške enote Zavoda Repu-
blike Slovenije za šolstvo Irena Kumer in ravnatelj OŠ Ver-
žej Borut Casar. Prva vzgojiteljica v takrat ustanovljenem 
vrtcu, Tončka Fras, je obudila spomine na takratni vrtec, 
prav tako veržejski župan Slavko Petovar, ki  je ob svojih 
doživetjih  v vrtcu še posebej izpostavil željo in potrebo po 
novi stavbi vrtca.

Prijetno popoldne ob praznovanju so nam popestrili še 
zaposleni in animatorji Term Banovci.

Dedki in babice so pomemben in nenadomestljiv člen 
v otrokovem razvoju.

Vsako leto se množično odzovejo našemu povabilu in 
z veseljem preživijo nekaj uric s svojim vnukom ali vnu-
kinjo. Z nami doživijo prijetne urice, katerih se še dolgo 
spominjamo. Ta dan je v vrtcu poseben dan, na katerega 
se otroci radi pripravljajo in se ga zelo veselijo, pripravimo 
jim krajši program z nastopom  in jih razveselimo z izde-
lanim darilom. 

Zaključna prireditev ob koncu  šolskega leta je kot že 
vrsto let potekala v senci kostanjev v parku pred šolo. Otro-
ci starejše skupine so se predstavili s plesnimi in pevskimi 
točkami. Vsi otroci, ki so sodelovali v gibalno športnem 
programu Mali sonček so dobili priznanja. Sledilo je še slo-
vo enajstih otrok, ki so zapustili vrtec. Tako se je sončen 
junijski dan prijetno zaključil ob druženju otrok, staršev in 
zaposlenih, ter ostal obarvan s prijetnimi spomini.

V vročih počitniških dneh smo vzgojiteljice poskrbele, 
da so se otroci kljub majhnemu številu prisotnih, dobro 
počutili in se zabavali. Veliko smo se igrali z vodo, se škro-
pili in čofotali. Zabavno je bilo tudi v mivki in v gusarski 
ladji. Zaradi visokih temperatur smo se trudile, da so otro-

Obiskala sta nas znana glasbenika Rok Trkaj in Erik Fe-
licijan. Samo za nas in vse obiskovalce sta pripravila mini 
koncert v Domu. Otroci so bili navdušeni. Z njima so ple-
sali, peli in se veselili.        Aljoša V.

V VRTCU NI NIKOLI DOLGČAS …
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ci večino časa preživeli v senci, uporabljali so pokrivala in 
zaščitne kreme, ter pili dovolj tekočine. Počitniške dni so 
nam popestrili tudi otroci, ki so bivali v Marijanišču in so 
se občasno prišli poigrat na naše igrišče.

September je v naš vrtec privabil veliko radovednih in 
vedoželjnih otrok - novincev, ki so prvič zaupani v  roke 
vzgojiteljic in osebja vrtca.  

Vse zaposlene se trudimo, da se bodo otroci dobro po-
čutili in bodo radi prihajali k nam. S starši smo opravili 
že prvi informativni roditeljski sestanek. V štirih oddelkih 
imamo trenutno vključenih 48 otrok. Po novem letu priča-
kujemo še 3  otroke, ki so že vpisani, vendar so še mamice 
z njimi na porodniškem dopustu. 

Vem, da je marsikateremu otroku in tudi staršu bilo 
hudo, ko so njihovi otroci morali prvič zapustiti domače 
okolje, vendar se vsi zaposleni trudimo, da bo naš vrtec 
poln topline, sprejetosti in prijetnih odnosov med zaposle-
nimi, otroci in tudi starši.

Gabrijela Kuhar, vodja vrtca

Otroci vrtca, ki bodo naslednje leto prvošolčki, se me-
sečno vsaj enkrat družijo z učenci 1. razreda. Cilji 

našega druženja so pridobivanje novih socialnih izkušenj, 
seznanjanje s širšo družbo in različnimi načini komunici-
ranja ter premagovanje strahu pred novim okoljem.

Tako smo v tem šolskem letu že preživeli skupno do-
poldne v telovadnici naše šole. Učenci kombiniranega od-
delka 1./2. razreda z učiteljico Majo so v sklopu športnega 
dne pripravili športno tekmovanje – Žogarijo. Otroci, ki so 
bili razdeljeni v pet številčno enakih skupin, so tekmovali v 
različnih igrah z žogo. Tako so med seboj tekmovali otroci 
rumene, rdeče, bele, modre in oranžne skupine. Začeli smo 
s štafetnimi igrami, pri katerih so otroci žoge nosili, kotali-
li, z njimi zadevali v obroč in podirali keglje. Pri zaključni 
in odločujoči igri, ki je določila tudi zmagovalce, je bilo 
potrebno žogo z večje razdalje  brcniti v mali gol. 

Zmagovalci rumene skupine so se ponosno fotogra-
firali z zmagovalnim pokalom, ki so ga izdelali učenci 2. 
razreda. Zadovoljni smo se vrnili v vrtec, veselimo pa se že 
našega drugega druženja, vendar bodo takrat učenci obi-
skali nas v vrtcu.

Vzgojiteljici Mateja in Inga

ŽOGARIJA TUDI ZA OTROKE VRTCA
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:: utrip marijaniš a in župnije

PREGLED DOGODKOV V MARIJANIŠČU

BODITE OTROŠKO POSLUŠNI!
Tako kot že nekaj zadnjih let so člani društva Druži-

na in življenje, ki ga vodita Dani in Vilma Siter, tudi le-
tos do zadnjega kotička napolnili penzion Mavrica in Trio 
kamp. S svojim bogatim programom, kjer se člani trudi-
jo predvsem za dobre medsebojne zakonske in družinske 
odnose na krščanskih temeljih, se o tem poučujejo in si 
izmenjujejo izkušnje, so zapolnili celoten teden bivanja v 
naši ustanovi. Letošnji osrednji gost je bil specialni peda-
gog Marko Juhant, ki je spregovoril o odnosih, za katere 
je vredno živeti, ali konkretneje, o dolžnostih staršev do 
svojih odraščajočih otrok v raznih življenjskih okoliščinah. 
Seveda so bila predavanja in pogovori le iztočnica za delo 
med zakoncema in v družini sami. Ves teden je temeljil na 
svetopisemskem odlomku: »Bodite otroško poslušni!« Hi-
šna kapela je bila za vse sicer premajhna, a zato obiskana 
skozi ves teden, skupne svete maše pa so pripravili kar v 
župnijski cerkvi. Ne dvomimo, da je duhovno in strokov-
no bogat teden obogatil vse udeležence vsaj do naslednjega 
skupnega snidenja.

JEZUS, MOJA MOČ
Ob lepem sončnem dopoldnevu se je dvorišče Marija-

nišča napolnilo z družinami prvoobhajancev. Vseh se jih je 
zbralo kakih 160. Starše je v Kovačičevi dvorani nagovorila 
mag. Mojca Magdič, voditeljica Družinskega centra Dlan, 
otroci pa so se v skupinah razpršili po okolici župnišča in 
cerkve ter se poglobili v temo Jezus, moja moč. Izdelali so 
lokvanje in nanje napisali, kaj jim pomeni družina. Kot pri-
pravo na sodelovanje pri sveti maši je vsaka skupina pri-
pravila lokvanjev cvet, na cvetne liste pa so zapisali, kaj za-
nje pomeni sveta maša. Program za otroke je pripravila s. 

PREGLED DOGODKOV V ŽUPNIJI

NEDELJA ZAKONSKIH JUBILANTOV
Letos, 21. junija, se je srečanja zakonskih jubilantov, 

ki so se poročili v naši župniji in letos praznujejo okrogle 
obletnice skupnega zakona (20, 30, 40 ter 50 let) udeležilo 
10 parov. Zbrali so se v župnišču in v slovesni procesiji od-
šli v cerkev, kjer so se Bogu zahvalili za prehojena skupna 
leta, obnovili zakonske zaobljube in prosili za božji blago-
slov v prihodnje. Po sveti maši so se poveselili v župnijski 
dvorani.

IZLET ZA SKUPINE, KI UREJAJO CERKEV IN ŽUPNIŠČE
Članice skupin, ki skrbijo za urejanje cerkve in župni-

šča, so se skupaj z g. župnikom in g. Janezom Krncem ˝25. 
junija odpravile na svoj osmi tradicionalni izlet. Z  avtobu-
som so poromale na Dolenjsko, kjer so si najprej ogledale 
Mokronog in obiskale Žalostno goro, kjer so si ogledale ka-
pelico Marije sedem žalosti in po kolenih prehodile »Sve-
te štenge«. Nato jih je pot vodila proti Šentrupertu, kjer 
so imele sveto mašo na Veseli Gori. Nato so se odpravile 
na ogled »Nebes«, ki je priljubljena  točka za zmajarje in 
čudovita razgledna točka.  Na poti proti domu so si tudi 
ogledali čudovito gotsko cerkev v Šentrupertu. 

DEKANIJSKO ROMANJE NA PTUJSKO GORO
Verniki naše župnije so se 30. avgusta udeležili tradici-

onalnega romanja ljutomerske dekanije k Mariji Zavetnici 
na Ptujsko Goro. Najprej so prisostvovali molitveni uri in 
nato slovesni sveti maši.  Po maši so odšli na kosilo v Celje 
k Lazaristom /sv. Jožef/, nato pa so se odpeljali proti La-
škemu in si ogledali cerkev in župnišče. Pot jih je vodila 
še na ogled romarske cerkve Marije Snežne v Svetine nad 
Štorami.
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:: utrip marijaniš a in župnije

Zalika Svenšek z animatorji. Starši in otroci so se ponovno 
zbrali skupaj pri sveti maši, ki jo je vodil vodja Marijanišča, 
ki je spregovoril o Jezusu, zaradi katerega smo se zbrali v 
cerkvi. Otroci so predstavili svoje delo po skupinah in izre-
kli prošnje ter z ubrano pesmijo slavili Boga, ki ga bodo ob 
prvih svetih obhajilih po domačih župnijah prvič prejeli v 
svoje srce. Program se je zaključil s piknikom in dobrotami 
iz krušne peči.

DUHOVNE VAJE ZA ZAKONCE
Tudi ta vikend se je v Veržeju zbrala Slovenija v malem. 

16 zakonskih parov, nekateri s celotnimi družinami, so pri-
šli na duhovne vaje, ki jih je vodil prof. dr. Stanko Gerjolj 
s sodelavko Mirjam Stanovnik. Tema duhovnih vaj, bliži-
na in distanca v družini, je dodobra zaposlila udeležence 
v skupnem in osebnem delu, seveda pa ni manjkalo tudi 
skupnih veselih trenutkov in razvedrila.

PRAZNIK MARIJE POMOČNICE
Praznovanje Marije Pomočnice je v Veržeju staro vsaj 

toliko kot ustanova, ki nosi njeno ime, če ne še starejše. 
V soboto zvečer so romarji napolnili Kovačičevo dvorano 
skoraj do zadnjega sedeža. K Mariji so poromale tudi sestre 
Hčere Marije Pomočnice iz Murske Sobote s svojo inšpek-
torialno predstojnico. Preprosto, a bogato sveto mašo, so s 
petjem obogatili člani moške vokalne skupine KD Slavko 
Osterc pod vodstvom Tatjane Rozmarič Poštrak. V jedr-
nati pridigi se je voditelj Marijanišča, najprej ustavil ob 
zgodovinskih dejstvih, ko je Marija Pomočnica posegla v 
človeške in cerkvene dogodke. Tudi don Bosko, izredni ča-
stilec Marije Pomočnice, je na vrh kupole bazilike v Valdo-
ccu rajši postavil kip Marije Pomočnice kot pa strelovod. 
In cerkev stoji že več kot 150 let. Po sveti maši se je v cer-
kev razvila čudovita procesija z Marijinim kipom, ki so ga 

osvetljevali plameni sveč romarjev.
V nedeljo je romarje z obeh strani narasle Mure s svojo 

preprosto a globoko besedo nagovoril upokojeni nadškof 
Marjan Turnšek. Župnijska cerkev se je napolnila že zgodaj 
popoldne, ko so člani Združenja Marije Pomočnice Mur-
ska Sobota pripravili molitveno uro za duhovne poklice. 
Po končani molitvi so se skupaj z Marijo odpravili v proce-
siji po vasi Veržej vse do dvorišča Marijanišča, kjer so jih s 
pesmijo pričakali združeni otroški pevski zbori pomurskih 
župnij pod vodstvom prof. Bojane Škrlj in v instrumen-
talni spremljavi družine Ivančič iz Veržeja. V pridigi se je 
upokojeni nadškof Marjan Turnšek ustavil ob prebranem 
evangeljskem odlomku o svatbi v Kani Galilejski in Mari-
jini vlogi. Vse je povabil, da bi kot Marija bili vedno tam, 
kjer je potrebno in svojo misel podkrepil s številnimi kon-
kretnimi primeri iz vsakdanjega življenja. Med sveto mašo 
so člani Združenja Marije Pomočnice obnovili svoje oblju-
be in tako vsem ostalim izpričali veliko zaupanje v Marijo 
po don Boskovem zgledu, saj so vključeni v veliko salezi-
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jansko družino. Ob koncu svatbe, kakor je nadškof ime-
noval sveto mašo, je pisana množica domačinov, romarjev, 
članov Združenja Marije Pomočnice, gasilcev, pevcev, mi-
nistrantov in somaševalcev svatbo nadaljevala s prijetnim 
druženjem in pogostitvijo.

NOGOMETNI KAMP
Končal se je že 4. nogometni kamp v Veržeju. Zbralo 

se nas je 23, 16 udeležencev in 7 »spremljevalcev«, ki smo 
poskrbeli za to, da so bili treningi strokovno vodeni, da je 
bil prosti čas animiran, da nam ni bilo dolgčas in za to, da 
smo se dobro imeli. Nogometni kamp se je začel v nedeljo 
zvečer, s spoznavanjem in večerjo, s treningi pa smo začeli 
v ponedeljek dopoldne. Sonce je neusmiljeno pripekalo ves 
čas nogometnega kampa, vendar se nismo dali. Pokazali 
smo ravno prav vztrajnosti, navdušenja in dobre volje, da 
smo zdržali vse naporne treninge, da smo pogumno odi-
grali vse tekme in se trudili za »fair play«. Popoldanski čas 
smo namenjali sproščanju mišic v prijetni vodi Term Ba-
novci, kjer smo se nastavljali sončnim žarkom in tekmo-
vali v tem, kdo bo čim več časa zdržal nad vodno gladino. 
Veliko je bilo poskusov »tunkanja«, nekateri so bili uspe-
šni, nekateri pa tudi ne. Zvečer smo imeli še drugi tel stro-
kovnih treningov, ko se je stemnilo pa smo si privoščili še 
vesele in družabne večere. Že v ponedeljek so nas obiskali 
tudi fantje iz NK Veržej, s katerimi smo odigrali prijatelj-
sko tekmo. Žal smo tekmo izgubili, prepričani pa smo, da 
bi ob koncu nogometnega kampa pokazali več znanja in da 
bi bili bliže zmagi.

ORATORIJ ZA DRUŽINE
Počitnice, dopust, družina, veselje so besede, ki združu-

jejo družine, ki so se tudi letos zbrale v Veržeju na svojem 
posebnem oratoriju. Oratorij za družine ni navaden ora-
torij. To nam pove že njegovo ime. To je oratorij, ki po-
leg otrok in mladih zaposli tudi njihove starše. Tako lahko 
družine skupaj doživijo ozračje domačnosti in razigrano-
sti, ki ga otroci in mladi že poznajo z župnijskih oratorijev. 
Nekaj družin se k nam vrača vsako leto, kar pomeni, da je 
oratorij za družine program, ki jim je res pri srcu. Deset 
družin in 7 animatorjev je bilo dovolj za nepozaben teden 
v katerem je bilo dovolj časa in priložnosti, da smo se drug 

drugemu nasmejali, drug drugemu prisluhnili, si podelili 
svoje življenjske izkušnje in sproščeno poklepetali. Spro-
ščen program, ki omogoča družinam, da si vzamejo čas 
zase, je vodilo letošnjih vročih dni. Teden smo začeli bolj 
sproščeno, s celodnevnim namakanjem v Termah Banovci, 
nadaljevali z izletom v Motorikpark v bližini Gradca, obi-
skali zavetišče za medvede in si ogledali Don Boskov cen-
ter in župnijo sv. Janeza Boska v Mariboru. Seveda nismo 
pozabili na resen program. Straši so razmišljali o osebnem 
odnosu do Jezusa, o tem kako kot mož in žena doživljata 
vero v svojem zakonu in življenju in tudi to, kako je njihova 
družina povezana z Jezusom. Otroci in mladi pa so v tem 
času imeli kateheze, ustvarjalne delavnice in igre. Ves ta 
program se je dogajal v dopoldanskem času. Popoldnevi 
pa so bili namenjeni družinam. Tako so lahko otroci prišli 
na svoj račun in svoje starše pridno »tunkali« v bazenih in 
na njihovih hrbtih delali grafite in tatuje s pomočjo kreme 
za sončenje. Vse to in še več. In če vas zamika, da bi se nam 
naslednje leto pridružili tudi vi, potem le pogumno. Kajti 
prihodnje leto nas čaka nov oratorij za družine, še lepši in 
še boljši kot je bil letošnji.

Grega Valič, vodja Marijanišča
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Naj vam na kratko predstavim svojo izkušnjo enoletne 
priprave na prve redovne zaobljube pri salezijancih 

v Italiji. 
Kraj se imenuje Pinerolo. Je manjše piemontsko mesto 

v bližini Turina, kjer je deloval ustanovitelj salezijancev sv. 
Janez Bosko. »Breg« z velikim posestvom, na katerem se 
nahaja naša skupnost, se imenuje »Monte Oliveto«, kar v 
prevodu pomeni »Oljska gora«. Na tej gori sem preživel več 
kot leto dni. Verjetno vsakega zanima, čemu koristi ta čas v 
noviciatu. Mar ni veliko boljše biti doma, v svoji domovini? 
Toliko lepih spominov in dragih oseb je doma. Ampak svet 
je veliko večji, kot sem si ga predstavljal v svoji »Bunčke glo-
ve«. Je trd, ko si daleč od doma, a tudi lep, prijeten in vesel. 
Spoznavanje novih in neznanih stvari je zmeraj težavno in 
terja veliko človeškega truda, ki pa je poplačan, če vztrajaš 
in imaš pogum biti »dober kristjan in pravičen državljan«, 
kakor je ponavljal velik vzgojitelj mladine don Bosko. Zmo-
reš delati »velike stvari«, če le začneš z majhnimi. Tako da 
razvijaš talente, ki ti jih je dal dobri Bog Oče. Gotovo ima 
vsak kakšen talent. Če razvijaš te, ki jih imaš, ti jih bo Bog 
še zagotovo pomnožil. Samo, da jih v dobro uporabljaš in 
vedno iščeš veselje tudi v težavah, saj ne izgubi upanja, ker 
po dežju zmeraj posije sonce. Tako bodo tvoja majhna vsak-
danja opravila postala velika. Zaradi ljubezni. 

Moja opravila v tem letu so bila lepa. Celo leto sem je-
del špagete, zato bom, ko se vrnem v Slovenijo z veseljem 
»v Lotmerke na ploce kloboso ja« in okušal naše prleške 
dobrote. Sem pa vesel, da sem spoznal tudi italijansko ku-
hinjo. Njihova kultura prehrane je nekoliko drugačna od 
naše. Na začetku sem imel kar težave s prebavo, a sem se 
čez nekaj časa navadil. Lahko rečem, da se tudi v Italiji zelo 
dobro jè. Se pa za dobrega kristjana spodobi opraviti vsaj 
enkrat na teden kakšno odpoved stvarem, ki jih imamo 

zelo radi. Tako opravimo majhen post, kar pomnoži mi-
losti ter krepi telo in duha. Ob tem se lahko spomnimo, 
da veliko ljudi živi v pomanjkanju. Lahko si vsak osebno 
prizadeva, kako bi takšnim vsaj malo pomagali, še posebej 
bližnjemu, ki ga vidimo v stiski. Za to ni potrebno iti daleč. 
Tega sem se naučil to leto ob »italijanski prehrani«. Življe-
nje v skupnosti, med tolikimi novinci različnih narodnosti, 
sploh ni bilo lahko za enega »Bunčanca s trdo bučo«. Je 
pa me toliko več naučilo v duhovni in človeški rasti. Nau-
čil sem se veliko, veliko novih stvari in zelo napredoval na 
različnih področjih. Naučil sem se italijanskega jezika, ki 
mi je povzročal velike težave, še posebej na začetku. Veliko 
smo prepevali ob molitvi brevirja in ob skupnih srečanjih. 
To mi sprva ni bilo všeč, a imamo odlične glasbenike, ki so 
nas nekoliko uglasili. Zato tudi sam veliko rajši zapojem 
kakšno lepo pesem. Don Bosko je zelo spodbujal lepo pe-
tje. Tako obstaja rek: »Kdor poje, dvakrat moli.«

Skratka, življenje v noviciatu je zelo pestro, molimo, be-
remo, se učimo, igramo glasbene inštrumente, pojemo, se 
veselimo, praznujemo … Delamo vse skupaj, kar ni eno-

KAJ POMENI ZA »PRLEKA« VSTOP V NOVICIAT?

Slovesnosti izpovedi redovnih zaobljub, ki jih je David Štrakl opravil 8. septembra na Colle Don Bosco, so se poleg domačih in 
slovenskih salezijancev udeležili tudi romarji po don Boskovih krajih iz Bunčan in Veržeja.

:: utrip marijaniš a in župnije
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stavno, a tako napredujemo v ljubezni do bližnjega in v 
potrpežljivosti. 

To leto je bilo zelo pestro, ker smo praznovali dvestole-
tnico don Boskovega rojstva. V ta namen smo se udeležili 
veliko srečanj mladih in predavanj na to temo. Zelo po-
menljivo je bilo srečanje s papežem Frančiškom, ki nas je 
21. junija počastil z obiskom v baziliki Marije Pomočnice 
v Turinu. Bili smo zelo navdušeni, saj smo se lahko z njim 
rokovali in bili deležni lepih besed in blagoslova. Povedal 
je: »Salezijanci, imejte vedno tri bele ljubezni: papež, Ma-
rija in Evharistija!« Salezijanci se še posebej zatekamo v 
okrilje Marije Pomočnice. Ona nas vedno varuje in nam 
vedno priskoči na pomoč v težavah. Vedno je pomagala 
in vedno bo. Samo zaupati moramo in moliti. Zato vedno 
primem v roke rožni venec in grem z njo naprej. Ona je 
Mama vseh nas kristjanov, ki se k njej zatekamo.

Torej je mogoče, da Prlek naredi noviciat v Italiji, se ko-
rak za korakom spreobrne in se nauči veliko dobrega in 
lepega. In tako gre po poti svetosti. Don Bosko je zmeraj 
ponavljal, da je svetost življenja v veselju. Studenec iz kate-
rega zajemaš pa je Jezus, ki se pri sv. maši v kruhu vsak dan 
daruje za nas. Tega se učim vsak dan. 

Z novo izkušnjo se z veseljem vračam v Slovenijo. V 
Italiji je lepo, a doma je najlepše. Še posebej rad pridem 
v Bunčane in Veržej, kjer je toliko dobrot in lepot. Zato 
že komaj čakam, da se poveselim v družbi veselih Prlekof.  

David Štrakl

SLOVO JANEZA KRNCA

Dobri, sposobni, uspešni, iskreni, vztrajni, pogumni in 
modri ljudje so kot  kristali, ki nastajajo v božji de-

lavnici vsakdanjega življenja. Modrost pa je pomembna na 
vsakem koraku. To pa zato, da človek ob pravem času poč-
ne prave reči, izbira prave metode in pristope, izve prave 
podatke in dobi prave informacije, se v odločilnem trenut-
ku znajde na pravem mestu, sreča in sodeluje s pravimi lju-
dmi,  prepozna  najboljše priložnosti. Prav takšen moder 
človek je bil gospod Janez Krnc.

S svojo umirjeno presojo, z življenjsko modrostjo, spo-
sobnostjo in tudi s pomočjo prejšnjega župana Draga Le-
gena in sedanjega župana Slavka Petovarja (oba izhajata iz 
Bunčan) ter širše lokalne skupnosti,  je z drznimi idejami 
in izzivi  našel  rešitve za naloge, ki so mu bile zadane  v hiši 
Salezjancev v Veržeju. S svojo poštenostjo in delavnostjo  
pa je bil je vzor vsem, ki vodijo in črpajo evropska sredstva.

Vsem je hudo, ker po petnajstih letih odhaja iz Veržeja 
v Ljubljano na Rakovnik, kjer prevzema nove delovne ob-
veznosti. Pa vendar je del sebe pustil nam, našim otrokom 
in zanamcem – v  Zavodu Marianum, Centru DUO in Ze-
mljankah, Trio kampu, na Murskem polju, v Veržeju.

Vaščani Bunčan smo se poslovili od gospoda Janeza 
Krnca na  svoj način. V vaški kapeli je bila sveta  maša in 
slovo, nato pa skromna  zakuska in skupno druženje na 
dvorišču pri »ŽUPOJNOVIH «. Župljani so se mu zahvalili 
pri nedeljski sveti maši, vsi, ki smo tako ali drugače bili te-
sno povezani z njim in njegovim delom pa smo ga počastili 
z obiskom na zahvalnem pikniki, na katerega nas je Janez 
povabil in tako dal vedeti, da bomo tudi mi vedno ostali 
del njega. Naj mu bo nova zaupana pot na barki življenja, 
kljub vetru, čerem in valovom uspešna. Nam je že dokazal, 
da je odličen krmar.

Spomini nanj bodo ostali živi, lepi in nikoli pozabljeni.
Danica Gregorinčič

:: utrip marijaniš a in župnije
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ZAKLJUČEK ŠMARNIC V BUNČANIH

Kapela sredi vasi Bunčani, ponosna in lepa v vsej svoji 
skromnosti, nas je v mesecu maju zopet začela priva-

bljati k šmarničnim pobožnostim in k sveti maši, saj je maj 
posvečen češčenju Marije.
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Šmarnice so privabile tako mlade kot starejše vaščane 
Bunčan. Za hip se ustavimo, molimo, pojemo, se srečamo, 
spoznavamo in drug z drugim delimo naše usode. Vsak 
človek, ki zaupa nebeški materi Mariji, je brezmejno mi-
ren. Je kakor skala v viharnem morju in zmore svoje tegobe 
življenja prenesti bolj mirno in pokončno.

Nebeška gospa je bdela nad nami in nas vzpodbujala ter 
nam pomagala, da smo zmogli opraviti to pobožnost brez 
nam zelo dragih vaščank, Julike Petovar in Elice Osterc, 
kateri je gospodar življenja pred dvema letoma prehitro 
poklical v večnost. Žalostni in potrti smo se zavedali, da 
moremo nadaljevati njuno poslanstvo. Naučili sta nas, da 
se po vsakem padcu moramo pobrati in s trdim delom in 
vztrajnostjo delo nadaljevati.

V četrtek, 28. maja 2015, smo imeli zaključek šmarnic 
s sveto mašo za vse žive in pokojne vaščane Bunčan. Sve-
to mašo je daroval veržejski župnik gospod Jože Brečko. 
Hvaležni smo mu, da nas je opogumljal pri naših ne preveč 
danih pevskih talentih. Ob pogledu na njegov nasmeh in 
vzpodbudo sta se naš glas in zavest dvignila. Po opravljeni 
sveti maši pa je sledila skromna zakuska na dvorišču pri  
»ŽUPOJNOVIH.«. Mama Julika je dobroto in gostoljub-
nost prenesla na svoje otroke.

:: utrip marijaniš a in župnije

Da so šmarnice potekale brez zapletov smo se zahvalili:
• Marici Legen, za molitev  in  hudomušno opogumljanje 

pri petju,
• Treziki Štumpf, za molitev in skrb, da je bila notranjost 

in zunanjost kapele vedno lepa in pripravljena za pobo-
žnost,

• EKIPI MLADIH, za vsakodnevno šmarnično branje in 
branje litanij ter

• Treziki Štrakl, za peko izvrstnih sočnih pic.
Druženje in prijetno kramljanje je trajalo do poznih ur.

Danica Gregorinčič

SREBRNA MAŠA ŠKOFA MSGR. DR. PETRA ŠTUMPFA V BUNČANIH

Majhna in prijazna vasica Bunčani, kjer  živijo skro-
mni, prijazni in delovni ljudje, združuje levi in desni 

breg reke Mure. Počaščena smo bili, da je ob srebrni oble-
tnici duhovništva škof msgr. dr. Peter Štumpf ravno pri nas 
daroval sveto mašo.

Maša je bila v nedeljo, 2. avgusta 2015, pri kapeli lurške  
Matere Božje, v očetovi rojstni vasi v Bunčanih, v župniji 
Križevci pri Ljutomeru. Somaševala sta križevski župnik 
gospod  Štefan Vinkovič in veržejski župnik gospod Jože 
Brečko. Srebrno mašo je s cerkvenim petjem obogatil pev-
ski zbor družine Ivančič iz Veržeja, ki je nekatere zapete 
pesmi uglasbil prav za srebrnomašnika Petra.

Najprej so se na dvorišču njemu drage Štumpfove do-
mačije zbrali strici in tete z družinami, srebrnomašnik Pe-
ter, gospoda župnika Štefan Vinkovič in Jože Brečko, soro-

dniki, prijatelji in znanci. Prav na tem dvorišču je bilo pred 
25. leti slovo in prav iz tega dvorišča se je podal na novo 
mašo v Beltince, s kočijo in v spremstvu svojega vzornika 
gospoda Martina Maroše ter deklet in fantov na kolesih.

Že nekdaj je pogosto s svojimi starši in sestrama Dorico 
in Moniko rad zahajal v Bunčane, kamor so tudi radi pri-
hajali vsi strici  in tete z družinami. Družila jih je ljubezen, 
spoštovanje in globoka medsebojna povezanost.

Njegovi strici in tete z družinami so mu v spomin na 
njegov srebrni jubilej podarili sliko Štumpfove domačije v 
Bunčanih. Ta slika naj krasi njegovo domovanje. Ko mu bo 
kdaj hudo se naj ozre nanjo. Pomirila ga bo in mu dala moč 
in modrost, da bo lažje  premagal  težave in življenje mu bo 
dalo nov zagon, njegov korak pa bo še naprej odločen in 
trden v Gospodu. Slika je umetniško delo Joška Osterca iz 
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Veržeja. Je izvrsten slikarski talent in ponosni smo, da 
so tudi njegove korenine del nas Bunčancov, saj je bil 
tudi njegov oče doma iz naše vasi.

Nato je sledila sveta maša pred vaško kapelo. Škof 
msgr. dr. Peter Štumpf se je v pridigi dotaknil svojega 
otroštva, ki ga je  preživel v Beltincih in občasno na 
domačiji očeta Jožeta v Bunčanih. Vaščani Bunčan ga 
imamo radi in smo nanj ponosni ter z njim duhovno 
povezani.

Po sveti maši je škofa za njegovih 25 let duhovništva 
nagovoril in mu čestital župan Občine Veržej,  Slavko 
Petovar, ki pa je imel trojno vlogo (župana, vaščana in 
sorodnika). Škof je v dar od vaščanov Bunčan prejel 
lepo ročno uro, od župnije Križevci pri Ljutomeru ma-
šni plašč, slikarski umetnik Jože Osterc z ženo Cvetko, 
pa mu je poklonil  naslikano  sliko Matere Božje. Škof 
se je  ob koncu vsem z veliko hvaležnostjo zahvalil za 
darove.

Marsikomu, ki se je udeležil tega lepega cerkvenega 
dogodka, se je ob škofovi pridigi ali ko  so mu podarili 
darove zarosilo oko. 

Škof je vsem, ki so se udeležili njegove srebrne maše 
v spomin podaril spominsko mašno podobico. Dar, ki 
pa so ga verniki pri sveti maši namenili, pa je podaril 
Bunčancem za obnovo in ohranjanje  kapele lurške Ma-
ter Božje.

Po maši so se vsi skupaj, sorodniki, prijatelji in 
znanci odpravili v Gasilski dom v Bunčane, na klepet 
in druženje, kjer so njegovi Štumpfovi skupaj  z vaščani 
pripravili pogostitev in škofu nazdravili za njegovih 25 
let prehojene poti duhovništva.

Že 25 let  je minilo od takrat, ko mu je srce v tišini 
zapelo in močno zagorelo v ljubezni do Boga in od za-
obljube modrega srca in zvestobe, ki si jo je dal na dan 
novomašniškega posvečenja. 

Hvaležni smo Bogu in Materi Mariji, da smemo sto-
pati ob njem in se ga spominjati v molitvi.  Je kot roža, 
ki razširja svoj vonj in prinaša blažilo srcu.

Še naprej naj bo moder in pokončen pri opravljanju 
odgovornega poslanstva.

S Teboj, Mati Marija naj nadaljuje pot kot škof sveta, 
ene in edine Kristusove cerkve.              Danica Gregorinčič 

:: naša dediš ina:: utrip marijaniš a in župnije

BIOBLITZ – 24 UR Z REKO MURO

BioBlitz ... doživljajski, izobraževalni ter povezovalni 
dogodek, kjer z naravoslovcem, naravovarstvenikom, 

znanstvenikom, domačinom ali prostovoljcem društva, v 
24 urah spoznaš biotsko pestrost območja, pokrajino in 
utrip kraja ter vso njegovo naravno in kulturno bogastvo. 
Bioblitz je svetu uveljavljen način promocije in ozaveščanja 
o pomenu varstva narave ter povezovanja okolja z lokalno 
skupnostjo.

In tako je ideja zaživela tudi pri nas! Ob Muri! 
Ob naši zadnji veliki reki z dobro ohranjeno naravno 

rečno dinamiko. Vzdolž nje se je ohranila izjemna poplav-
na ravnica, na kateri se prepletajo reka z meandri in mr-
tvicami s kompleksi poplavnih gozdov. V njenem zaledju 
so domačini ohranili značilno kmetijsko kulturno krajino  
mokrotnih travnikov in mozaičnih polj ter vasi na robu 
poplavnih ravnic. Zaradi izjemnega naravovarstvenega 
in kulturno-zgodovinskega pomena območja je poplavna 
ravnica Mure predlagana za UNESCO Biosferno območje. 
V mednarodnem merilu, je predlagano biosferno obmo-
čje v Sloveniji del enega največjih ohranjenih aluvialnih 
kompleksov v Evropi, ki obsega območje predvidenega 
»čezmejnega Biosfernega območja Mura-Drava-Donava« 
(Transboundary Biosphere Reserve Mura-Drava-Danube). 

Izbira je bila jasna!
Gostoljubje nam je ponudila Občina Veržej, ki je k sode-

lovanju na občinskem nivoju pritegnila še Krajevno organi-
zacijo Rdečega križa Veržej, Zavod Marianum, Čebelarsko 
društvo Veržej in Osnovno šolo Veržej. Na povabilo k so-
delovanju se je odzvalo 29 društev in organizacij, tako ali 
drugače povezanih z varstvom narave in reko Muro, ki so 
bili pripravljene sodelovati pri soustvarjanju programa. Fi-
nančno je projekt podprla Slovenska nacionalna komisija za 
Unesco, vendar za uspešno izvedbo projekta njihova podpo-
ra žal ni zadoščala, zato so bili k sodelovanju povabljeni tudi 
številni sponzorji, z glavno logistično podporo pa so dogo-
dek omogočili predvsem občina in lokalna društva. 

Učenci Osnovne šole Veržej so poskrbeli za bogat kulturni program
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In tako smo začeli. Načrtovanje, priprava projekta, pri-
java na razpis Slovenske nacionalne komisije za Unesco, 
rezultati in akcija! V 80 dneh je bilo potrebno pripraviti 
vse za čisto pravi in čisto naš 

V 80 dneh je ekipa Bioblitz zbrala in uskladila programe 
29 sodelujočih organizacij in pripravila pester 24-urni pro-
gram delavnic, vodenih raziskovalnih sprehodov, terenskih 
popisov vrst, razstav, predavanj in dokumentarnih filmov. 
Priprava dogodka je obsegala tudi pripravo prispevkov za 
revije in delo z mnogimi slovenskimi nacionalnimi in lo-
kalnimi mediji. V času priprav je bila napisana, oblikova-
na in izdana nova brošura Mistična reka Mura. Razpisan 
je bil  likovni natečaj na temo Mura – živa reka, katerega 
zmagovalci so bili razglašeni in nagrajeni na samem do-
godku. Sponzorska sredstva so nam omogočila, da smo vse 
sodelujoče izvajalce oblekli v Bioblitz majice, jih po prleško 
nahranili in nagradili. Lokalna skupnost in lokalna društva 
so omogočila vso infrastrukturo in logistiko dogodka na 
Stadionu Veržej. O pripravah bi lahko naštevali še in še: 
zavarovanje, pravne zadeve, administracija, javna naročila, 
finance, oblikovanje, oglaševanje, spletna stran, facebook, 
medijske objave, sestanki, tehnična postavitev … vse, kar  
brez učinkovitega tima sodelavcev ne bi uspelo. 

12. junija 2015 ob 9. uri zjutraj je začel za obiskoval-
ce teči 24 ur z reko Muro – bogat program z delavnicami, 
vodenimi raziskovalnimi sprehodi, terenskimi popisi vrst, 
predavanji, vodenimi večernimi in nočnimi raziskovalni-
mi sprehodi ter nočjo dokumentarnega filma. Več kot 90 
prostovoljcev iz različnih društev in organizacij je soustva-
rilo izjemen dan kot tudi noč ob reki Muri. Ob reki se je 
zbralo okrog 500 udeležencev – otrok iz vrtcev, šolarjev, 
dijakov, domačinov, … Program in vsebine so vsakomur 
ponujale nekaj, kar je pomagalo pri spoznavanju in razu-
mevanju izjemnosti reke Mure.

Številni mediji, lokalni in nacionalni so oglaševali do-
godek, se javljali s terena in o njem poročali po njegovem 
zaključku.

Cilje, ki smo si jih v BioBlitzu - 24 ur z reko Muro za-
stavili: 
• doživetje – omogoča vsem udeležencem doživeti nara-

vo in znanost na zanimiv, doživet in aktiven način,
• lokalnost – omogočiti lokalnemu prebivalstvu, da spo-

zna rastlinske in živalske vrste, ki živijo v njihovi ne-
posredni okolici, spoznajo biotsko pestrost domačega 
okolja in pomen za njeno ohranjanje,

• znanost – združiti čim več strokovnjakov in znanstve-
nikov na istem mestu, ob istem času in pridobiti čim 
več osnovnih informacij o vrstah območja,

• radovednost – spodbuditi vedoželjnost pri obiskovalcih 
za spoznavanje dela strokovnjakov in prostovoljcev,

• raziskovanje – spodbuditi pri obiskovalcih željo po raz-
iskovanju biotske pestrosti,

• vključenost – vključevanje in sodelovanje širše javnosti 
pri znanstveno-raziskovalnem delu in prizadevanjih za 
ohranjanje biotske pestrosti,

• timsko delo – povezovanje strokovnjakov, znanstveni-
kov, prostovoljcev, lokalnega prebivalstva, otrok, učite-
ljev, staršev, medijev…v raziskovanju, skupnem druže-
nju in varstvu biotske pestrosti.

Vse to smo dosegli in presegli. Pri izvedbi pa dobili že 
tudi celo kopico idej, kako lahko dogodek izboljšamo in 
dobili neprecenljive izkušnje za prihodnje Bioblitze. 24 ur 
na Muri je minilo prehitro. Vsi snovalci, vsi soustvarjalci 
kot tudi udeleženci smo že v pričakovanju BioBlitza 2016, 
ki bo ponovno v Veržeju, 10.–11. junija 2016. Se vidimo 
prihodnje leto!

Lenka Rojs, naravovarstvena svetovalka

Gospod Babič je predstavil zgodovino in delovanje Babičevega mlina Predstavitvene stojnice društev in organizacij v glavnem šotoru

Raziskovalni spust po Muri (Zveza društev Moja Mura)
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Utrinki udeležencev

BioBlitz z reko Muro mi je bil zelo všeč, bil je zabaven 
in poučen. Dopoldan so potekale zanimive delavni-

ce, popoldan pa predavanja. Sicer so bila kar dolga, a so 
imela zanimivo vsebino, ki me je navdušila in tako sem 
jih poslušala kar nekaj. Zvečer pa sem spoznala ozvezdja, 
Jupiter,"poslušala" netopirje in opazovala nočne metulje. 
Tudi hrana je bilo odlična – slasten bograč z dobrim krom-
pirčkom (njami ). Kaj pa spanje? Spali smo bolj malo, 
ampak v čudovitih zemljankah. 

Bilo je super in zato upam, da bodo BioBlitz še kdaj po-
novili!

Ana Mia, 10 let

Na BioBlitzu – 24 ur z reko Muro smo se imeli zelo fajn. 
Veliko smo izvedeli o bobru, ribah, metuljih, štorklji 

Frančku, kačjih pastirjih,.. ki živijo ob reki Muri. Pono-
či smo »poslušali« netopirje, opazovali nočne metulje in 
spoznavali ozvezdja. Spali smo v zemljankah, a bolj malo. 
Zjutraj sva šla z atijem na spoznavanje ptic ob Muri. Videli 
smo kobilarja, ki ga je zelo težko opaziti.

Upam, da se bo BioBlitz se kdaj ponovil.
Bine, 9 let

Dan odprtih vrat Čebelarskega društva VeržejVodeni raziskovalni sprehodi

Iskanje zlata v Muri

Utrinki sodelujočih organizacij

Pri sodelovanju smo pridobili dragocene izkušnje glede 
ustreznosti tem, ki so zanimive za otroke različnih sta-

rosti in predvsem, kako jih predstaviti na zanimiv način v 
okolju, ki nam je na voljo. Poudarek mora biti ne toliko na 
strokovni razlagi kot predvsem na samostojnem delu otrok 
ali celo umetniškem izražanju. 

Veselimo se že prihodnjega BioBlitza!
Geološki zavod Slovenije, Oddelek za geologijo NTF UL  

in Slovensko geološko društvo

Bioblitz v Sloveniji vsekakor pomeni velik doprinos k 
dvigu naravovarstvene zavesti širše. Poznavanje biodi-

verzitete nekaterih skupin organizmov je še dokaj nepo-
polno, tudi gliv, zato so take akcije potrebne in zaželjene 
tudi v bodoče. Naravo moramo skupaj občudovati, razi-
skovati, ji prisluhniti, le tako jo bomo lahko ohranili tudi 
našim potomcem!

Gobarsko društvo Ptuj

Pripravil Zavod RS za varstvo narave, OE Maribor

Ustvarjalne delavnice
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DOGODKI ROKODELSKEGA CENTRA VERŽEJ

:: naša dediš ina

VELIK DAN ZA CENTER DUO
19. junija 2015 smo odprli vrata nove učne rokodelske 

delavnice. Velika pridobitev, ki omogoča lažje delo v sa-
mem centru, predvsem na področju izvedbe različnih izo-
braževalnih programov, ki se izvajajo v naši ustanovi. Na ta 
dan smo tako gostili kar nekaj pomembnih ljudi, s katerimi 
upamo, da bomo sodelovali še naprej in ustvarjali dobre 
pogoje za ohranjanje rokodelskih znanj in spretnosti. Tako 
se nam je pridružil tudi prof. dr. Janez Bogataj, ki ves čas 
spremlja in podpira naša prizadevanja. Aktivno se je že 
vključil v novinarsko konferenco, ki smo jo pripravili in na 
kateri smo predstavili novo pridobitev sedmi sili. 

UČNA ROKODELSKA DELAVNICA SE PREDSTAVI
Učna rokodelska delavnica je namenjena predstavitvi 

rokodelske dediščine v Pomurju in širše, ter omogoča kva-
liteten prenos znanja in spretnosti posameznih rokodel-
skih veščin.

Osrednji prostor je namenjen lončarski dejavnosti, kjer 
osem vreten omogoča izvedbo delavnic za različne cilj-
ne skupine. Seveda je zagotovljeno tudi ostalo lončarsko 
orodje in lončarske peči za žganje gline. Stranski delovni 
prostori omogočajo izvedbo predstavitvenih delavnic tudi 
za druge rokodelske poklice (pletenje, polstenje, izdelava 
replike igrač, kvačkanje, pletenje in šivanje), ki jih izvajajo 
naši rokodelci.

Projekt je bil sofinanciran s pomočjo dobrotnikov iz 
Švice: Don Bosco Jugendhilfe Weltweit in Leopold Ba-
chmann Stiftung.

V sklopu osrednje prireditve smo podelili tudi prve na-
cionalne poklicne kvalifikacije za poklic lončarja v Sloveni-
ji. Certificiranje je potekalo v Zavodu Marianum Veržej, ki 
je vpisan v register izvajalcev postopkov ocenjevanja NPK 
pri Republiškem izpitnem centru RS.

MALA ŠOLA LONČARSTVA 
Je prva strokovna knjiga s področja rokodelstva, ki je 

izdana v sklopu zbirke 
Rokodelska prebujanja. Z 
njo želimo postopno širiti 
korpus strokovne literature 
na rokodelskem področju. 
Publikacija je skupno delo 
avtorice in lončarke v Ro-
kodelskem centru Veržej, 
Urške Ambrož ter foto-
grafa in oblikovalca Marka 
Suhoveršnika, sicer salezi-
janca v Veržeju. Uvodnik 
je prispeval Ciril Ambrož, 
strokovni članek o tradi-
ciji lončarske obrti, predvsem na področju Pomurja pa je 
prispevala Jelka Pšajd, etnologinja iz Pomurskega muzeja 
Murska Sobota.

Vsebina publikacije podaja prve korake v svet lončar-
stva in dela na vretenu. Koristila bo predvsem udeležen-
cem različnih tečajev lončarstva in pripravi na NPK Lon-
čar. Podaja osnovne informacije o delu z glino in postopke 
za obdelavo le-te. Znanja in spretnosti predstavi v besedi 
in fotografiji – skupno je v publikacijo vključenih čez 200 
fotografij.

POLETNA RAZSTAVA 2015 
Zbiralec starih lesenih igrač in raziskovalec pedagoške-

ga vidika igrač Mohor Demšar je odraščal na manjši kme-
tiji v vasi Rudno blizu Železnikov. Oče je imel mizarsko 
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:: naša dediš ina

delavnico, ki jo sedaj vodi brat Tomaž.  Pet otrok je vsak po 
svojih močeh pomagalo v delavnici. Že v študentskih letih 
je Mohor izdeloval igrače ter prav preko njih spoznal wal-
dorfsko pedagogiko ter elektrotehniko zamenjal s pedago-
škim poklicem, kjer deluje že več kot dve desetletji. Poleg 
diplome iz elektrotehnike in specializacije za waldorfskega 
učitelja je končal še magisterij iz filozofije. 

V zadnjih petih letih je Mohorjeva osebna zbirka starih 
lesenih igrač z raznih koncev sveta narasla do te mere, da 
postavlja razstave in predava na temo zgodovinskega ra-
zvoja igrač in predvsem o pedagoški vrednosti igrač. Prav 
današnja poplava igrač zahteva od nas, da izostrimo po-
gled in si nalijemo bistre vode: Katere igrače so v različnih 
starostnih obdobjih ključne za skladen telesni, duševni in 
duhovni razvoj otroka kot celostnega bitja? Katerih igrač se 
moramo resnično izogibati in zakaj?

V sklopu razstave, ki je v naših prostorih gostovala vse 
poletje, je razstavljavec izvedel tudi predavanje o pomenu 
dobre igrače za otroka.

TRIO KAMP 2015
Poletne počitnice so otrokom prinesle veliko veselja, 

ustvarjanja, razigranosti in novih prijateljstev tudi v Kam-
pu TRIO. Tako smo skupaj z Marijaniščem in animatorji 
izvedli kar tri programe – KariKamp, ki ga organiziramo še 
ob podpori škofijskega Karitasa, RokoArt kamp, kjer so se 
otroci urili v različnih rokodelskih delavnicah in jezikovni 
kamp, kjer so na zabaven način odkrivali svet nemščine. V 
času druženja pa tudi nismo pozabili na molitev in sveto 
mašo, ki je dala piko na i veselemu vzdušju.

Ivan Kuhar

MIHOLOVO IN JESENSKA RAZSTAVA 
ŠKOFJELOŠKIH ROKODELCEV

Že četrto leto zapored bo potekal v okolici Centra DUO 
Veržej Miholov sejem. Na njem se bodo predstavili številni 
rokodelci, tako s Pomurja kot celotne Slovenije. K sode-
lovanju pa smo povabili tudi lokalna društva, ponudnike 
hrane in vinarje. Sejem vsako leto raste – tako po številu 
stojnic, kakor tudi programsko. Tako se bo tudi letos oce-
njevala Prleška tünka in meso iz zaseke, pri osrednji slo-
vesni maši ob prazniku sv. Mihaela bomo blagoslovili fol-
klorne kostume, ob 15. uri pa se bo odvil že 3. Mihec fest, 
festival otroških folklornih skupin. Vabljeni v našo družbo!
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Ogledali smo si kmetijo in stoletno žago, ki še deluje. 
Zanimiva kmetija in gostoljubnost gospodarja in njegove 
družine je v današnjih časih že prava redkost. Še bolj pa je 
bila zanimiva gospodarjeva izjava, da kmetije ne obdeluje-
jo za zaslužek, ampak za veselje. 

Utrujeni, a polni lepih doživetij, smo se v poznih noč-
nih urah vračali proti domu.                  TD Banovci

POHOD IN PIKNIK TD BANOVCI

Člani TD Banovci smo se podali na pohod po 
Oplotniškem vintgarju. Zunaj vročina,v soteski vint-

garja pa prijetno sveže.
Kot vsako leto je tudi letošnji pohod potekal v prije-

tnem druženju s pobratenimi člani TD Oplotnica. Pova-
bljeni smo bili na otvoritev njihove nove pridobitve, hišice 
iz lesa, ki bo nudila streho obiskovalcem ob slabem vreme-
nu. Tekmovali smo v hoji na hoduljah, kar je bilo za nas 
rosno mlade poseben izziv. Vseeno smo se dobro odrezali, 
saj smo pokazali, kaj zmoremo. Ob zvokih harmonike in 
petja se je druženje končalo pozno popoldne. Z željo, da  se 
drugo leto spet snidemo in s povabilom na kožühanje, smo 
se poslovili od naših prijateljev iz Oplotnice.

Jelka Klement, TD Banovci

EKSKURZIJA TD BANOVCI

Letos smo si člani TD Banovci ogledali naše glavno me-
sto Ljubljano. Popeljali smo se z ladjico po reki Ljublja-

nici, si ogledali Ljubljanski grad, Tehnični muzej Bistra ter 
Iški Vintgar. Mirna plovba po reki je res nekaj posebnega, 
opazovanje življenja ob reki, živali, ki tu živijo, in seveda 
pogled na Plečnikovo tromostovje je enkraten. Na lad-
ji tudi postrežejo kosilo in poskrbijo za prijetno vzdušje. 
Nato je sledil ogled Ljubljanskega gradu, na katerega vozi 
žičnica, kar je bilo za nas spet nekaj novega. Obisk muzeja 
v Bistri je res nekaj enkratnega. Titovi avtomobili, ki jih je 
dobil v dar, so prava paša za oči. Gasilski muzej, brizgalne 
na ročni pogon, žage na vodni pogon, orodje za izdelavo 
stavbnega pohištva in izdelki iz davnih časov. Vročina je 
bila neznosna, zato smo se šli ohladit v Iški Vintgar, kjer je 
bilo prijetno hladno 18 stopinj Celzija.

USPEHI NAŠIH MLADIH GASILCEV

Že od nekdaj velja pravilo, da za obstoj ustvarjenega 
potrebuješ naslednika, da nadaljuje tvoje delo. Tega se 

zelo dobro zavedamo tudi v gasilskih vrstah,  kar omogoča, 
da je gasilstvo na slovenskem živo že več kot 140 let. 

Tega se zavedamo tudi gasilci v Veržeju, ki delamo z 
mladimi že vrsto let in jih usposabljamo za to humanitarno 
dejavnost, za pomoč sočloveku v nesreči. Zadnja leta smo 
z mladimi začeli aktivneje delati na področju poučevanja 
gasilskih veščin in tako so se že začeli kazati prvi rezulta-
ti našega načrtnega in dobrega dela. S tem pridobivamo v 
društvo tudi čedalje več mladih, ki vidijo v gasilstvu nekaj, 
kar jim lahko pride prav pozneje v odraščanju. Starši so za-
znali, da se da tudi pri gasilcih marsičesa naučiti ter družiti 
z vrstniki, zato nam tudi otroke vedno bolj zaupajo.

S planskim delom smo si zadali cilj, da z našimi naj-
mlajšimi v nekaj letih dosežemo vidnejše rezultate na ni-
voju Gasilske zveze Ljutomer, regije in pozneje morda tudi 
na državnem nivoju. Proti vsem pričakovanju smo začeli 
te rezultate dosegati že zelo hitro. Tako smo že lani na tek-
movanju GZ Ljutomer dosegli 1. mesto. Letos pa smo se 
meseca marca udeležili z najmlajšimi kviza gasilske mla-
dine Pomurja v Puconcih, kjer smo med vsemi ekipami 
dosegli odlično 2. mesto in si s tem zagotovili udeležbo na 
državnem kvizu gasilske mladine iz vse države, ki je pote-
kal v soboto,  28. 3. 2015 v Kranju. Ob uvrstitvi na državno 
tekmovanje smo dosegli zgodovinski uspeh, ki do sedaj še 
ni uspel nobeni ekipi iz našega društva, zato smo bili zelo 
zadovoljni že s samo uvrstitvijo na državno tekmovanje. 
Vendar so nas naši mladi gasilci tudi tokrat lepo presenetili 
in dosegli za nas zelo dobro 22. mesto v državi, kar je zelo 
lep uspeh.

Mladi, lačni dokazovanja pa nizajo uspehe še naprej, 
saj so na tekmovanju gasilske zveze Ljutomer zopet dosegli 
prvo mesto in se uvrstili na regijsko tekmovanje, ki je po-
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V petek, 12. junija smo na pobudo ČZS in JSSČ čebelar-
ji ČD Veržej pripravili dan odprtih vrat na domačiji 

čebelarja Alojza Novaka. Obiskovalci so si tako lahko ogle-
dali prostor in opremo za točenje medu, prostor za pol-
njenje in prodajo medu, razno promocijsko gradivo, veliko 
strokovne literature, razno zgodovinsko opremo, številne 
različne panje ter čebele v steklenem panju. Dneva odprtih 
vrat so se udeležil učenci osnovne šole Veržej, otroci vrtca 
Veržej, občani Veržeja, nekaj obiskovalcev pa je bilo tudi iz 
drugih krajev. Pomen dnevu pa so prispevali župan občine 
Veržej Slavko Petovar,  dr. Stanko Kapun s soprogo iz KGZ 
Murska Sobota in mag. Lidija Matavž dr. vet. med. Vsi obi-
skovalci so bili postreženi z napitki in medenim pecivom. 
Napitke in pecivo so prispevali člani ČD Veržej.

Alojz Novak

IZLET PGD VERŽEJ

tekalo prvo septembrsko nedeljo v Lipi. Na njem je sodelo-
valo 77 ekip iz celotnega Pomurja. Pionirji PGD Veržej so v 
hudi konkurenci svoje kategorije zasedli več kot odlično 2. 
mesto in se s tem uvrstili na državno tekmovanje. 

Ti uspehi so samo dokaz, da se delo vedno izplača in 
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:: društveni utrip

Gasilci PGD Veržej smo se zadnjo soboto v 
mesecu avgustu odpravili na strokovno ek-

skurzijo. Pot nas je vodila v Pivko, kjer smo si 
pod strokovnim vodstvom ogledali muzej voja-
ške zgodovine. Po ogledu smo se odpravili proti 
našemu največjemu letališču, v Brnik. Seznanili 
smo se z varovanja letališča in z opremo za va-
rovanje. Naš pohod smo zaključili pri gasilcih 
PGD Vodice, s katerim je naše društvo tudi po-
brateno. 

Na poti domov smo bili enotni, da je bil dan 
nepozaben. Potrudili se bomo, da takšne aktiv-
nosti izpeljemo še kdaj in si ogledamo skrite ko-
tičke prelepe Slovenije.  Mihael Kolbl, predsednik PGD

je z uspehom vse poplačano. Za vse omenjene uspehe so 
predvsem zaslužni vsi mladi gasilci, ki se trudijo pri pri-
dobivanju znanja, ki jim ga uspešno predaja njihov mentor 
Bojan, ki je prav tako zaslužen za omenjene uspehe in mu 
gre vsa zahvala za njegov trud. 

Vsem mladim gasilcem želimo še veliko uspeha na raznih 
tekmovanjih, vse mlade, ki pa še niso prišli med nas pa želimo 
povabiti med nas, kjer bodo vedno dobrodošli in kjer bomo 
poskrbeli, da se bodo poleg druženja še tudi česa naučili.

Uspehe mladih gasilcev dopolnjujejo tudi člani A in B, 
ki na vajah skozi vse leto pridno vadijo in se udeležuje-
jo raznih tekmovanj po Pomurju. Na tekmovanju gasilske 
zveze Ljutomer so tako člani B dosegli 3. mesto in si prav 
tako priborili sodelovanje na septembrskem regijskem tek-
movanju, člani A pa so za las zgrešili uvrstitev na tekmo-
vanje, saj so dosegli 4. mesto. A to jih ni odvrnilo, da nebi 
pridno delali naprej in se udeleževali raznih tekmovanj po 
Pomurju, kjer dosegajo čedalje boljše rezultate.

Mihael Kolbl, predsednik PGD

DAN ODPRTIH VRAT ČD VERŽEJ
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JASMINA IN MATEJ PRIPLESALA NA 1. MESTO

Tako kot že vrsto let, je tudi letos na sejmu AGRA v 
Gornji Radgoni potekalo tekmovanje v plesanju polke. 

Letos sta Folklorno skupino Leščeček, KD Slavko Osterc 
Veržej zastopala Jasmina Lubi in Matej Cupar, ter se v kon-
kurenci 13 parov uvrstila na prvo mesto. Čestitke!

Vanesa Kolbl  

FOLKLORNI FESTIVAL V BELTINCIH

Leščečki smo se tudi letos predstavili na Državnem sre-
čanju odraslih folklornih skupin in sicer 26. 7. 2015 v 

Beltincih. Zaplesali smo splet Prleško gostüvaje, avtor po-
stavitve in vodja skupine je domačin Marko Rus. Tako smo 
še zadnjič v tem letu okronali ljubezen med našo Slavico 
in Janezom ter na srečanju prejeli zlato priznanje za sode-
lovanje. 

Po krajšem avgustovskem oddihu smo septembra stopili 
v novo sezono in se že aktivo pripravljamo na naš že 9. le-
tni koncert, ki bo v Veržeju potekal 28. novembra, v Lju-
tomeru pa 12. decembra 2015. Že sedaj vljudno vabljeni.

Vanesa Kolbl

NAJBOLJ SLADKA SOBOTA V LETU

Vsako leto na drugo soboto v mesecu juliju poteka tra-
dicionalni Palačinkin piknik. Tokrat je bilo to 11. 7. 

2015. Prvič je v Veržeju zadišalo po obilici palačink leta 
2002. Tako so se pridne roke lotile novega piknika že šti-
rinajstič. Vreme nam je bilo naklonjeno in obiskovalci so 
prišli v velikem številu. Po »storen ploci« se je zaslišalo 
veselo igranje otrok in smeh številnih obiskovalcev. Otroci 
so prinesli marmelado in čokoladne namaze, finančno je 
pomagala Občina Veržej, sestavine za maso pa so prispe-
vali dobri občani, brez katerih si piknika ne gre zamisliti. 

Vsako leto tudi do zadnje kapljice zmanjka mase za 
palačinke, kar kaže, da piknik vsi že nestrpno pričakujejo. 
Letos je mase zmanjkalo že predčasno, tako da se je na pi-
kniku pripravila še dodatna količina, da je zadostila vsem 
lačnim očem. Naslednje leto bo Palačinkin piknik že pet-
najstič in že zdaj se ga veselimo.                KJ
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Skozi celo sezono še posebej vabljeni mladi občani občine Veržej, 
kakor tudi glasbeniki (harmonika, violina, klarinet, tamburice).
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:: društveni utrip

Po poletnih počitnicah in krajšem oddihu smo z aktiv-
nimi plesnimi vajami znova pričeli starejši folklorni-

ki. Ker je pred nami veliko novih izzivov, ki bi jih plesalci 
radi preživeli v čim večjem številu, vabimo vse občanke 
in občane ter morebitne interesente iz drugih krajev, da 
se nam pridružite in z nami zaplešete na torkovih vajah v 
župnijski dvorani v Veržeju. Vaje bodo gotovo koristne za 
vsakogar, ki želi aktivno preživeti svoj prosti čas, se raz-
gibati in skupaj z nami poveseliti. Dobrodošli starejši kot 
tudi mlajši veseljaki!

Za kakršnekoli dodatne informacije se lahko obrnete na 
Zdenko Zavratnik (041 276 232) in Ksenijo Seršen (031 
312 120) ali pišete na naslov društva: kdverzej@gmail.com

Folklorniki Starejše folklorne skupine KD Slavko Osterc Veržej

V soboto, 13. junija 2015 smo člani KORK Veržej s 
pomočjo RKS OZ Ljutomer in Občine Veržej orga-

nizirali tradicionalno 26. srečanje krvodajalcev Slovenije. 
Prireditev se je odvijala na nogometnem igrišču ŠD NK 
Veržej. Obiskali so nas krvodajalci Slovenije in predstav-
niki hrvaškega Rdečega križa iz Čakovca. Zbralo se nas je 
okrog osemsto. Pripravili smo jim prleško malico in kosilo 
ter pester kulturni program, podelili pa tudi lepe nagrade. 

Letos nas je obiskal predsednik državnega zbora RS 
dr. Milan Brglez, ki je bil tudi častni pokrovitelj srečanja 
in slavnostni govornik. Poudaril je pomen prostovoljstva, 
humanosti in solidarnosti, ter se zahvalil vsem rodovom 
krvodajalcev, ki nesebično darujejo kri in izrazil željo, da 
se v naši družbi ohranijo te tradicionalne vrednote. 

Krvodajalce so pozdravili tudi: sekretarka RKS ga. Re-
nata Brunskole,  direktor Zavoda za transfuzijsko medici-
no Ljubljana dr. Danijel Starman, zakonita zastopnica in 
podpredsednica  Rdečega križa Slovenije ga. Irena Neče-
mer, predsednica OZRK Ljutomer ga. Silva Duh in naš žu-
pan g. Slavko Petovar. 

Na prireditvi je pri programu sodelovala družina Ivan-
čič, Vokalna skupina Leščeček ter mladi harmonikaš Am-
brož Prašiček. Za glasbo in ples je poskrbela glasbena sku-
pina Opoj.

Vsem, ki so sodelovali pri pripravah in na prireditvi 
srečanja krvodajalcev se lepo zahvaljujemo. Zahvala gre še 
posebej Občini Veržej, RKS OZ Ljutomer, ŠD NK Veržej, 
družini Ivančič, Vokalni skupini Leščeček, harmonikašu 
Ambrožu, ter sponzorjem in donatorjem.

Zahvaljujemo pa se tudi pridnim domačinom, ki vsa-
ko leto požrtvovalno sodelujejo in pomagajo. Brez vaše 
pomoči srečanje ne bi uspelo. Upamo, da se snidemo tudi 
prihodnje leto.

Anton Režonja, predsednik KORK Veržej

STAREJŠA FOLKLORNA SKUPINA VABI NOVE ČLANE

26. SREČANJE KRVODAJALCEV SLOVENIJE
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Zadnji vikend meseca maja so se končala prvenstva v 
vseh državnih ligah. Članska ekipa s trenerjem Zlatkom 
Gaborjem je svojo drugo sezono tekmovanja v 2. SNL kon-
čala na solidnem sedmem mestu. Z malo sreče v zadnjih 
krogih, bi bila lahko uvrstitev še boljša.

KONČNA LESTVICA 2. SNL SEZONA 2014/15
 Klub Tekme Z N P Goli Točke

1. Krško 27 15 6 6 48:28 51
2. Aluminij 27 15 5 7 49:21 50
3. Roltek Dob 27 15 4 8 52:26 49
4. Ankaran-Hrvatini 27 12 6 9 45:37 42
5. TKK Tolmin 27 13 2 12 49:42 41
6. Triglav Kranj 27 11 6 10 45:41 39
7. Farmtech Veržej 27 11 5 11 37:45 38
8. Šenčur 27 9 5 13 34:48 32
9. Dravinja Kostroj 27 7 8 12 45:47 29
10. Šmartno 1928 27 1 5 21 19:88 8

Zgodovinski uspeh sta dosegli kadetska in mladinska 
ekipa, ki sta postali skupen zmagovalec 2. SKL/SML vzhod 
in se tako neposredno prvič v zgodovini obstoja kluba uvr-
stili v 1. slovensko kadetsko/mladinsko ligo. O uvrstitvi v 
višji rang sta odločali zadnji tekmi v Veržeju proti neposre-
dnemu konkurentu ND Dravinji. Pred več kot 500 gledalci 
sta obe ekipi zmagali in veselje je trajalo še dolgo v noč. 
Ob tej priliki čestitke vsem, ki so kakorkoli pomagali pri 
delovanju selekcij.

Mladinska ekipa je sicer pod vodstvom trenerja Ervina 
Vidoviča osvojila drugo mesto.
 Klub Tekme Z N P Goli Točke

1. Dravinja  26 20 3 3 91:30 63
2. Farmtech Veržej 26 20 2 4 88:21 62
3. Drava 26 19 1 6 134:37 58

Kadetska ekipa je pod vodstvom trenerja Marka Fajdige 
še drugič zapored osvojila naslov kadet-skega prvaka.
 Klub Tekme Z N P Goli Točke

1. Farmtech Veržej  26 22 2 2 75:11 68
2. Dravinja  26 17 4 5 89:29 55
3. Drava 26 16 5 5 74:28 53

KONČNA SKUPNA LESTVICA 2. SKL/SML VZHOD
 Klub Tekme Z N P Goli Točke

1. Farmtech Veržej  52 42 4 6 163:32 130
2. Dravinja  52 37 7 8 180:59 118
3. Drava 52 33 6 11 208:65 111

Starejši dečki so s trenerjem Simonom Baligačem v 1. 
ligi osvojili solidno osmo mesto.

DOGAJANJA V ŠD NK VERŽEJ

:: športni utrip

KONČNA LETVICA 1. LIGE STAREJŠIH DEČKOV U-15
 Klub Tekme Z N P Goli Točke

1. Maribor Branik 26 22  3 1 102:10 69
2. Celje 26 19  4 3 71:19 61
3. Aluminij 26 17  2 7 103:30 53
8. Farmtech Veržej 26 10  3 13 49:74 33

Seveda ne smemo pozabiti tudi vseh mlajših selekcij od 
najmlajših cicibanov U-7, do mlajših dečkov U-13, ki so v 
ligah MNZ Murska Sobota dosegali odlične rezultate.

Več o začetku sezone 2015/16 pa v prihodnji številki.
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Člani ŠD Bunčani so nogometno sezono 2014/15 za-
ključili na 6. mestu od enajstih ekip, ki tekmujejo v 

Medobčinski ligi malega nogometa na travi in poteka pod 
organizacijo Športne zveze Križevci. Še posebej uspešen je 
bil napadalec ŠD Bunčani Alen Lebar, ki je s 30 zadetki 
zasedel drugo mesto na lestvici naj strelcev, in tako ostal le 
gol za prvo uvrščenim igralcem iz ŠD Križevci Boštjanom 
Žajdelo. Marko Karoli pa je s svojimi obrambami v vratih 
ŠD Bunčani celo dosegel naziv “naj vratar”.

Na zaključnem turnirju, ki se je odvijal 20. junija v Bu-
čečovcih so člani društva osvojili 1. mesto. V polfinalu so 
z rezultatom 5:0 premagali ŠD MRD M-Power, v finalu pa 
s 3:0 ŠD Slaptinci. David Vinkovič je bil naj strelec, Jaka 
Grantaša pa naj vratar zaključnega turnirja.

V poletnem premoru so igralci ŠD Bunčani sodelovali 
še na dveh turnirjih in sicer v Slaptincih in Berkovcih. V 

Konec avgusta je na vzletišču v Veržeju pod okriljem 
Aerokluba Prlek potekal 10. memorial Aljaža Cafa in 

Jožeta Gajserja.  Poleg memoriala v spomin na tragično 
preminula člana kluba je po pooblastilu ultralahke komi-
sije pri Letalski zvezi Slovenije potekalo še državno prven-
stvo v ultralahkem letenju. Izvedli so tekmovanje v kate-
goriji RAL 2 (ultralahka letala dvosedi) z 8 posadkami. Te 
so izvedle 4 polete, dvakrat navigacijsko nalogo in dvakrat 
natančno pristajanje. V kategoriji RWL (motorni zmaji) ni 
bilo prijavljenih posadk, zato je tekmovanje z motornimi 
zmaji odpadlo. 

Zmagala sta Miha Nemec in Mladen  Kosi iz domačega 
Aerokluba Prlek Ljutomer. 

Povzeto po: www.lzs-zveza.si. www.letalska-sola.si   

in www.prlekija-on.net

ŠD BUNČANI NA ZAKLJUČNEM TURNIRJU OSVOJILI 1. MESTO

DRŽAVNO PRVENSTVO V LETENJU Z MOTORNIMI ZMAJI IN ULTRALAHKIMI LETALI

borbi za 3. mesto so proti ekipi Pikapolonice po streljanju 
enajstmetrovk izgubili in tako končali na 4. mestu. V Ber-
kovcih pa so na koncu turnirja dosegli 3. mesto.

Nova tekmovalna sezona se tako za člansko moštvo 
začne prvi teden septembra.            Dominik Štrakl

TER 10. MEMORIAL ALJAŽA CAFA IN JOŽETA GAJSERJA NA VZLETIŠČU VERŽEJ

:: športni utrip
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:: športni utrip

Športno društvo NK Veržej, deluje že več kot 
52 let. Nogomet je v naši občini ena od vo-

dilnih športnih in družabnih aktivnosti. Tudi 
sama že veliko let spremljam dogajanje v na-
šem domačem klubu, ki dosega zares odlične 
rezultate. Nogometne tekme, so že same po 
sebi dogodek, kjer se srečujejo različne gene-
racije, zato smo skupaj prišli na idejo, da bi jih 
lahko popestrili z dodatnimi aktivnostmi. 

Šport, kultura, zdravje, igra, učenje, skrb za 
naravo, druženje… Predajanje različnih znanj 
širši skupnosti, predvsem otrokom, mladim in 
družinam, to je v prvi vrsti naše poslanstvo.

Dekliško navijaško skupino TIKVICE, smo 
ustanovili maja 2015. Prvič smo se s svojim ak-
tivnostmi zelo uspešno predstavili na zaključku 
lanske sezone, 31. 5. 2015.

Naše aktivnosti obsegajo animacijo otrok, 
mladih in družin in športnih navdušencev na-
sploh. Organizirali smo igralno jaso, kjer so 
se otroci in njihovi starši ter stari starši lahko 
razgibali na igralnem poligonu, skupaj zaigrali 
nogomet, spoznali umetnost, kulturo, ustvar-
jalnost, zdravo in udobno srečanje s knjigo… 
Želimo aktivirati čim širšo skupnost, navduši-
ti čim več občanov in občank in nogometnih 
navdušencev iz vseh krajev.  Na nogometnih 
tekmah je lepo!

Ker je odziv bil zelo pozitiven, smo s punca-
mi sklenile, da bomo naše aktivnosti še razširi-
le. Pripravile smo plesno točko in se posvetile 
še navijanju. Zdaj smo prava navijaška skupina, 
z navijaškimi dresi in pom pomi. Dekleta so 
zelo navdušena, učimo se plesnih korakov in 
animacijskih aktivnosti, ustvarjalnosti, kar tudi 
zelo dobro vpliva na razvoj socialnih veščin in 
samozavesti. 

Naša skupina trenutno šteje osem članic : 
Tea Arvaj, Valentina Osterc, Daša Kapun, 

Anja Brunec, Tia Kukolj, Elena Šonaja, Ana Ri-
tonja, Sabina Majcen

Smo zelo odprta skupina družabnih, špor-
tnih in ustvarjalnih deklet. Privabiti želimo čim 
več nogometnih navdušencev, družin, otrok, 
mladih, vseh generacij, da skupaj navijamo in 
se imamo lepo. Podprimo naš nogometni klub 
in povežimo vse generacije v športu, zdravem 
duhu, umetnosti, druženju, dajanju in spreje-
manju …

Vse naše aktivnosti lahko spremljate in nas 
kontaktirate preko Facebook strani Cheerlea-
ders Tikvice NK Veržej.              Tea Arvaj

V VERŽEJU USTANOVILI SKUPINO NAVIJAČIC »TIKVICE«

Pozivamo tudi vse punce in fante, vseh starosti, ki radi navijate, 
plešete, se igrate, zabavate, ustvarjate, se družite, rekreirate, 
poslušate dobro glasbo, imate radi gibanje in šport, zdravo in 
lepo postavo. PRIDRUŽITE SE NAVIJAŠKI SKUPINI TIKVICE!
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:: športni utrip

Letošnji zmagovalec največje rejske dirke za starejše ka-
sače Šampionata Slovenije je Leonidas OZ iz hleva ka-

saškega trenerja Reneja Hanžekoviča iz Veržeja.
Drugič v zgodovini samostojne Slovenije je bilo o do-

končni zmagi v rejski dirki odločeno šele po opravljenih 
doping analizah in še drugič je naposled do lovorike prišel 
Leonidas OZ. Prvič že leta 2007, ko je po diskvalifikaciji 
Dawsona MS slavil v državnem prvenstvu 3-letnikov, ta-
krat še v treningu pri svojem rejcu Zvonku Ostercu in na 
vajetih Milana Žana. Tokrat je marsikoga presenetil že z 
uvrstitvijo na drugo stopničko, po diskvalifikaciji Florka 
pa je prejel naziv Šampiona Slovenije za leto 2015 ter tako 
po Angel Sirriusu, Alain Delon in Interju postal še četrti 
"veteran", ki je v zelo zahtevni dirki, sestavljeni iz dveh te-
kov na šprinterski distanci, ugnal vse mlajše konkurente. 
V prvem teku je zasedel tretje mesto in bil po diskvalifika-
ciji Florka prestavljen na drugo, v drugem teku pa se je iz 
drugega mesta povzpel na prvo ter tako z drugim in prvim 
mesto zanesljivo osvojil skupno zmago.

Za najuspešnejšega konja iz legendarne ljutomerske li-
nije L ter tudi najboljšega slovenskega kasača vzrejenega v 
hlevu Osterčevih iz Križevec, danes v treningu pri Reneju 
Hanžekoviču v Veržeju in v lasti Maje Klemenčič, so po-
znavalci že zgodaj vedeli, da gre za izjemen talent. 

Dveletnik je že v svojem drugem nastopu kariere slavil 
prvo zmago na vajetih Zvonka Osterca. Isto leto je osvojil 
še nekaj denarnih nagrad, a za pravi preboj med najboljše 
je moral prespati zimski spanec. Serija odličnih rezultatov 
se je začela že spomladi, se z drugo zmago kariere nada-
ljevala junija v Stožicah in se dokončno razplamtela avgu-
sta, ko je pobral dve zaporedni zmagi v Ljutomeru, ki ju 
je septembra nadgradil z velikim tretjim mestom v močni 
mednarodni dirki Hungaria Dij v Budimpešti in le 8 dni 
pozneje še z že omenjeno zma-
go v prvenstvu triletnikov. Za 
zaključek fantastične sezone 
ga je do njune četrte, sicer pa 
že pete zmage sezone v Stoži-
cah pripeljal Milan Žan.

Sledila je odmevna saga o 
menjavi lastnika - odlični re-
zultati so zbodli oko Alfreda 
Hossmanna, ki je v Leonida-
su začutil svojo priložnost za 
osvojitev derbija 2008. Cena še 
danes ni povsem razjasnjena, a 
govorilo se je o rekordnih zne-
skih za konja slovenske reje. 
Na rahlo presenečenje vseh 
pa jo je "Leo", kot ga je hitro 
poimenoval novi lastnik, že v 
prvem pomladanskem štartu 
z odličnim časom 1.15,5, zgo-

daj upravičil. S tem je Rene Hanžekovič poznavalcem do-
končno razblinil dvome, da se razvija v sijajnega trenerja. 
Formo je Leonidas do derbija odlično stopnjeval, sezonska 
krivulja ga je brez kančka dvoma postavila na mesto prve-
ga favorita: 1-2-1-1-G-1. Na dan derbija pa šok - nepredvi-
deni zdravstveni zapleti so v noči pred dirko kariere poskr-
beli, da Leonidas OZ ni bil pripravljen za najpomembnejši 
nastop do tedaj. 

Namesto najbolj čislane lovorike v vitrini je Leonidas 
jeseni vanjo postavil drugo veliko rejsko lovoriko - Jesen-
ski kriterij. V njem je na distanci 2600 metrov ugnal vse 
najboljše slovenske kasače in poskrbel, da je bila grenka 
izkušnja iz derbija vsaj malo pozabljena.

Leonidas kot član elitne slovenske kasaške druščine 
je postal dejstvo. Naslednjo sezono je sicer osvojil le dve 
zmagi, a ena od teh je bila ubranitev Jesenskega kriterija v 
Stožicah. V Šampionatu je zasedel tretje mesto izboljšal pa 
je tudi svoj osebni rekord na 1.14,6.

Do svoje četrte lovorike je moral nato čakati kar 6 let, 
a zato je bila ta toliko slajša, edina, ki mu je manjkala iz-
med rejskih dirk za starejše kasače. To je tudi prva, ki jo je 
osvojil za novo lastnico Majo Klemenčič, ki je na tem me-
stu nasledila Alfreda Hossmanna. Leo ostaja v treningu pri 
Reneju Hanžekoviču, za njim pa pogosto vajeti drži Jože 
Sagaj ml. Tudi zanj je zmaga v letošnjem Šampionatu četrta 
osvojena rejska dirka v karieri.

Leonidas gotovo še ni rekel zadnje in je eden izmed ti-
stih kasačev na naši sceni, ki pogosto udari kritike po jezi-
ku in se vrne še močnejši. Je na pragu 30.000 evrov karier-
nega zaslužka in ima rekord 1.14,4. V 126 štartih kariere je 
zbral 22 zmag, 23 drugih in 23 tretjih mest. Vse omenjene 
številke govorijo same zase. Leonidas OZ spada med naj-
boljše kasače slovenske reje vseh časov.     Vito Šadl

LEONIDAS OZ IN RENE HANŽEKOVIČ OSVOJILA ŠAMPIONAT SLOVENIJE 2015
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V današnjih časih postaja naša družba vse bolj družba 
»stranmetanja«. Ne zdi se nam vredno pralnega stroja 

peljati na popravilo, saj že za nekaj kratnik vsote popravila 
dobimo novega. Kdaj ste nazadnje nesli »načete« čevlje na 
popravilo? Najbrž ste za nekaj več denarja raje kupili nove. 
Pogosto pa se zdi, da ne mečemo stran samo (velikokrat še 
uporabnih) stvari, pač pa tudi medčloveške odnose. Od-
povemo se jim takoj, ko nekaj zaškriplje. Nimamo časa niti 
volje vlagati v odnos, raje se umaknemo in se spustimo v 
novega, vse dokler spet tam ne zaškriplje ...

Ob vsem tem stranmetanju stvari pa se ne zavedamo, 
koliko denarja po nepotrebnem zapravimo in še manj, 
kako onesnažujemo naravo. Namesto, da bi strgane čevlje 
dali na popravilo, kupimo nove in čez nekaj časa prakso 
ponovimo. Tako npr. v 5 letih zamenjamo 3 pare čevljev, 
ko bi lahko tiste prve popravljene še zmeraj uporabljali. 
Odpadkov je torej 3 krat več, prav tako pa smo zagotovo 
za dva para novih čevljev porabili 2 krat več denarja, kot bi 
za popravilo prvih.

Vedno se kakšnih stvari zagotovo ne da popraviti. Vse-
kakor pa premalokrat na popravilo sploh pomislimo.

Spodbujam, da stvari, ki jih ne potrebujemo, damo na-
prej v ponovno uporabo ali predelavo. Lahko jih prodamo, 
v kolikor pa to ni mogoče ali smiselno (kot npr. star papir, 
plastični zamaški, tudi oblačila in drugo), pa jih podarimo 
tistim, ki bi jim prišle prav. Kar nekaj je organizacij in sku-
pin, ki zbirajo omenjene stvari (npr. centri ponovne upora-
be, razne humanitarne organizacije, konec koncev pa tudi 

naši devetošolci vsako leto zbirajo papir). Mi se bomo zne-
bili odvečne krame, oni pa jih bodo ponovno uporabili ali 
jim s predelavo namenili novo funkcijo.

Odličen primer zmanjševanja potrošništva in hkrati 
tudi ozaveščanja o pretirani potrošnji in s tem onesnaževa-
nja narave je Knjižnica reči. Gre za knjižnico, kjer si lahko 
sposodite vse mogoče reči, razen knjig. Zaenkrat v Slove-
niji obstaja samo ena v Savskem naselju v Ljubljani. Ker 
gre za izposojo raznih vrtnih orodij, orodij za manjša hišna 
opravila in podobne stvari, imajo take knjižnice več poten-
ciala za delovanje v večjih blokovskih naseljih, kjer imajo 
stanovalci manj prostora za hranjenje različnih orodij in 
pripomočkov. V ljubljanski Knjižnici reči pa si lahko med 
drugim sposodite tudi avtoverige, blok flavto, ekonom lo-
nec, frizerske škarje, poročno obleko ter še mnoge druge 
(nenavadne) reči. Koncept delovanja knjižnice in seznam 
stvari si lahko ogledate na www.knjiznicareci.si.

Če želimo torej prihraniti nekaj denarja ali našim za-
namcem pustiti čistejše okolje, je prav, da razmislimo o 
teh treh stvareh – zmanjšani porabi, ponovni uporabi ter 
predelavi oz. reciklaži. Izposoja kakšne reči, pa naj bo to v 
knjižnici reči ali pri sosedovih, bo pomagala k zmanjšani 
potrošnji. Oblačila, ki smo jih prerasli ali jih več ne po-
trebujemo, lahko podarimo naprej in bodo tako ponovno 
uporabljena. Star papir, ki se nam nabira v kleti pa lahko 
damo v reciklažo, ali pa ga kar sami recikliramo in tako 
lahko ustvarimo npr. čudovite ročno izdelane voščilnice... 
Isti list papirja je možno reciklirati 5 do 7 krat!   Suzana Puhar

:: izobraževalni koti ek

»3R: REDUCE-REUSE-RECYCLE« ALI »ZMANJŠAJ PORABO, PONOVNO UPORABI, RECIKLIRAJ«
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:: izobraževalni koti ek

NARCISA (FÜNKEŠNICA) – NARCISIZEM

Narcisa, po naše "fünkešnica", čudovito lepa roža. Sim-
bol in ponos "Veržencof ". Od kod je le prišla v naše 

kraje oziroma, kdo ji je dal to ime?
O tem govori veliko zgodb iz grške mitologije. Nekoliko 

se razlikujejo v podrobnostih, bistvo pa je vsem enako.
Narcis nastopa v grški mitologiji kot eden izmed mno-

gih tragičnih likov. Je sin nimfe Lejrope in rečnega boga 
Kefisa. Bogovi so mu dali ljubezenski napoj, da bi se za-
ljubil v prvo podobo, ki bi jo zagledal, ker so mislili, da 
bo v gozdu srečal nimfo. Odraste v prelepega mladeniča, 
v katerega se zaljubljajo tako moški kot ženske. V njega se 
je zaljubila boginja Eho, ki pa ji Narcis ni vrnil ljubezni. 
Boginja Eho je od žalosti umrla. Njene sestre so zatoži-
le Narcisovo sebičnost in brezbrižnost boginji Nemezis. 
Boginja ga je sklenila kaznovati. Nemezis je je pripravi-
la Narcisa, ko je bil na lovu, da se je odžejal v studen-
cu. V studencu je zagledal lastno podobo in se zaljubil 
sam vase. Ko jo je poskušal objeti, je gladina vzvalovala 
in podoba se je razdrobila. Ni se več mogel odmakniti od 
studenca, ves zaljubljen v lastno podobo, ki pa mu je bila 
nedosegljiva. Pozabil je na jed, počasi hira in se spremeni 
v čudovito cvetlico, poimenovano po njem. Odtlej se po-
leti in spomladi ogleduje v vodi, jeseni pa umre, spomladi 
znova zacveti. Zato ta cvetlica simbolno predstavlja več-
nost življenja. (nimfe: Grki so tako imenovali vsa ženska 
božanstva v naravi, bile so nadvse lepe mladenke)

Samo ime Narcis ni naključno: cvetlica narcisa, katere 
izvor nas popelje do grške besede narké, se pravi "oma-
ma", je mogla uspavati celo božanstva. Ker je ta roža rasla 

MOTNJE HRANJENA

Ob tem naslovu nas večina verjetno pomisli na anore-
ksijo - zavračanje hrane ali pa prekomerno prenaje-

danje. Poznamo še druge motnje hranjenja, kot na primer, 
da oseba zaužito hrano namerno izbruha - bulimija in or-
toreksija, kar je pretiravanje v zdravi prehrani.

Vnos hrane je povezan s človekovim vsesplošnim poču-
tjem. Nekateri v stresnih situacijah bolj posegajo po hrani, 
drugi spet manj, oziroma jo popolnoma zavračajo. Vedno, 
ko sami pri sebi opazimo, da gremo v eno ali drugo skraj-
nost, se je dobro vprašati, kaj čutimo v tistem trenutku, 
kaj nas meče iz ravnovesja, predvsem čustvenega. Rahla 
čustvena nihanja so nekaj normalnega, vendar ko bomo 
spoznali katero čustvo je tisto, ki nas žene, da na primer v 
nekem trenutku ne moremo jesti, se bomo lahko spoprijeli 
s tistim čustvom in nam ne bo treba kontrolirati hrane. O 
motnji govorimo, kadar na primer prenajedanje traja več 
kot šest mesecev. 

Predvsem pri motnjah hranjenja se je pomembno za-
vedati, da glavni problem v bistvu ni hrana sama po sebi, 
temveč močna čustvena nihanja, stresne situacije, ki se jih 
ustrašimo in mislimo, da jim ne moremo biti kos in po-
dobno. In ker ne zmoremo obvladati določene situacije, je 
najlažje obvladati hrano, s tem pa tudi svoje telo, vendar 
to lahko hitro preraste v ekstrem in začnemo se vrteti v 
začaranem krogu, iz katerega se je težko izvleči. Pri pre-
najedanju recimo oseba najprej po zaužiti hrani čuti neko 
zadovoljstvo ter olajšanje glede določene situacije, ki jo 
na primer teži, kasneje pa spet krivdo, zaradi prenajeda-
nja. Potem se spet na nek način »tolaži« s hrano in krog se 
ponovi. Vendar z močno voljo se je možno iztrgati iz tega 
kroga in si življenje spet postaviti v red in zdravo bivanje.

Pri bulimiji – ko govorimo o tem, da oseba zaužito 
hrano izbruha, je verjetno vzrok to, da določenega čustva 
enostavno ne more »prebaviti«. Velikokrat je bulimija po-
vezana s preveč neprijetne bližine, velikokrat s spolnim 
nadlegovanjem, s spolno zlorabo. Je zelo skrita motnja, 
saj se na zunaj ne opazi, da ima oseba težavo, saj določen 
del hrane vseeno ostane v telesu in tako ne shujša, kot pri 
anoreksiji. Pri osebah s to motnjo gre običajno za to, da 
jim družina ne omogoča oziroma jim ni omogočala neke 
zdrave zasebnosti. 

Pri motnjah hranjenja gre za nepredelane stiske, ki so 
se z leti dobesedno nakopičile v telesu. V bistvu se motnje 
hranjenja lahko začnejo že na materinih prsih. Otroku 
pri premagovanju motnje hranjenja lahko veliko pomaga 
predvsem njegova družina. Predvsem pa je pomembno na-
učiti se izražati svoja čustva.

Lahko se naučimo poslušati sebe in obvladati svoja ču-
stva, jih prepoznati in predelati na zdrav način. Če vidimo, 
da nam je situacija ušla iz rok, je prav, da si poiščemo po-
moč. Pomaga nam lahko terapija z živalmi, predvsem pa 
katerakoli psihoterapija, ki obravnava človeka celostno – 
telesno, duševno in čustveno.                    Tadeja Puhar
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Dere sen jas mali bija,
te je lüšno blo,
kolca sen po hiš potaka,
varval mačkico…

Pred več kot dvema letoma smo v revijo Fünkešnica 
uvedli rubriko »Stare fotografije govorijo«. Namen ru-

brike je bil, da se spomnimo preteklosti in utripa našega 
kraja nekoč. Fotografije, ki smo jih v posameznih številkah 
Fünkešnice objavili so bile iz različnih področij. Največ jih 
je bilo s področja kulture (pevska zbora, tamburaši, glasbe-
ne skupine, folklorne skupine). Nekaj fotografij smo dobili 
naključno in so se nam zdele zanimive za širšo skupnost, 
za mnogimi smo morali pobrskati sami. Z vaše strani, spo-
štovani bralci, smo velikokrat po objavi dobili zanimive 

komentarje, pa tudi pohvale, iz česar sklepamo, da vam je 
bila rubrika všeč. Seveda pa bi si želeli, da bi lahko objavili 
še več fotografij iz drugih področij, ki bi bile prav tako za-
nimive in ki bi morebiti sovpadale z dogodki, ki se odvijajo 
v naši občini dandanes in tako rubriko še izpopolnili. Zato 
si želimo in vas vabimo, da tudi sami aktivno sodelujete v 
rubriki »Stare fotografije govorijo …«. 

Prepričani smo, da se na vaših podstrešjih skriva mno-
go fotografij, ki jih je potrebno le poiskati, z njih pobrisati 
prah in nas kontaktirati. Hkrati verjamemo, da lahko s so-
delovanjem rubrika postane še zanimivejša. Kontaktirate 
nas lahko preko elektronske pošte kdverzej@gmail.com 
oziroma telefona na tel. številko 031 312 120 (Ksenija).

Ksenija Seršen

:: razvedilni koti ek

STARE FOTOGRAFIJE GOVORIJO …

blizu vode, v kateri si je Narcis ogledoval svoj odsev, in 
sam skoprnel ob vodi, sta se obe predstavi združili v eno 
samo: narcisa je spomladanska roža, torej simbol plodno-
sti, raste pa tudi na grobovih, je torej tudi simbol smrti: 
to je za Grke značilna ponazoritev življenjskega ciklusa 
– minevanja in novega rojstva.

Filozofi in pesniki so se veliko ukvarjali z mitom o Nar-
cisu. Mit po njihovem mnenju ustvarja iz vode zrcalo, v 
katerem odseva idealizirani jaz, ki ne ustreza resnični po-
dobi.

V vsakdanjem jeziku pomeni narcizem zagledanost 
vase, povezano z neomajnim samoobčudovanjem. Iz te 
negativne podobe izvira pojem narcisa, se pravi nečimrne-
ga človeka, zaljubljenega samega vase. Na zunaj blestijo v 
sijajnosti, znotraj se spopadajo z lastno negotovostjo.

To so še posebej značilnosti današnje sodobne druž-
be, tudi kulture, ki jo zelo močno obvladuje potrošniška 
miselnost. Lahko bi dejali, da živimo v družbi narcisizma, 
da je današnja potrošniška miselnost in življenje po svoje 
narcisističen vzorec življenja in vedenja. In če govorimo, 
da smo narcisistična družba, prevladujemo ali pa prevla-
dujejo med nami ljudje z narcističnimi motnjami. In vse 
več je okoli nas ljudi s hudimi narcisističnimi motnjami, 
kar spada že pod patologijo osebnosti.

Bistvene značilnosti narcisizma je dvoslojna osebno-
stna organiziranost. Tak človek navzven izraža svojo ble-
ščečo podobo, grandioznost, ki jo uveljavlja v okolju, a je 
to le lažna fasada njegove notranje osebnosti, njegovega 
resničnega jaza. Tak človek je navznoter zelo ranljiv, kr-
hek, občutljiv. V doživljanju sebe in sveta ga hitro zamaje 
vsak, še tako majhen neuspeh, kritika, tudi dobronamer-
na ali neustrezno odzivanje okolice – neustrezno glede na 
njegova pričakovanja. Takšen človek nima stabilnega sa-
movrednotenja – nima občutka, da je dovolj dober, da ga 

drugi sprejemajo takšnega kakršen je, zato ni prepričan o 
lastnih sposobnostih. velikokrat se čuti negotovega, nesa-
mozavestnega. Ne zna oziroma ni sposoben vzpostavlja-
ti odnosov z drugimi ali z okoljem, večinoma se počuti 
osamljenega. Nenehno hrepeni po potrditvi, priznavanju 
njegovih "zaslug", celo po občudovanju, nenehno ga mori 
občutek nesprejetosti. Ti ljudje nimajo empatije. Takšni 
ljudje hrepenijo po občutenju lastne pomembnosti (pre-
tiravajo ob lastnih dosežkih in talentih, pričakujejo, da 
bodo drugi opazili in brezpogojno cenili njihove dosež-
ke), prezaposleni so s sanjarjenjem o brezmejni uspešno-
sti, moči, odličnosti, lepoti ali idealni ljubezni. Prepričani 
so o svoji lastni enkratnosti in posebnosti. Zase zahtevajo 
pretirano občudovanje in če je niso deležni, vidijo razlog 
za svoje težave v drugih, ne poiščejo morebitnih napak 
ali pomanjkljivosti pri sebi in vztrajno ostajajo pri svojem 
vzorcu vedenja. Izrabljajo druge za dosego lastnih ciljev. 
Niso pripravljeni priznavati in spoznavati čustev drugih 
(pomanjkanje empatije). So nevoščljivi drugim oziroma 
so prepričani, da so drugi nevoščljivi njim. Zato so veli-
kokrat tudi ošabni in naduti.

Prepričan sem, da si noben od staršev ne želi, da nje-
gov otrok odrase v takšno osebnost. Na žalost pa je zaznati, 
da je čedalje več otrok, ki se osebnostno razvijajo v nar-
cistično osebnost. Takšnim so tuji sreča, veselje, radosti, 
sproščenost, uživanje in prepuščanjem občutkom, ki nas 
sproščajo, ki nas delajo priljubljene, družabne, sproščene 
in zato tudi ustvarjalne, ne samo karierno uspešne, ampak 
uspešne tudi v družinskem in družbenem življenju.

Kakšne so pasti in nevarnosti, ki so jim naši otroci iz-
postavljeni pri vzgoji, pa bom poskušal nanizati v nasle-
dnjem prispevku.

Borut Casar

:: izobraževalni koti ek
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NAPOVEDNIK DOGODKOV V OBČINI VERŽEJ :: SEPTEMBER - december 2015

Za podrobnejše informacije pa nas lahko 
obiščete tudi na sedežu TIC-a Veržej  
(pon–pet: 9.00–15.00, sob: 9.00–12.00).

T: +386 51 654 778 
E: ticverzej@gmail.com 
W: www.centerduo.si/tic

:: razvedilni koti ek

TIC Veržej
Puščenjakova 1 
SI - 9241 Veržej

DATUM URA DOGODEK VSEBINA LOKACIJA ORGANIZATOR

27. 9. 2015 9.00 
-17.00 Miholov sejem

- Sejem rokodelstva, domače 
kulinarike in lokalnih proizvodov
- Slovesna sveta maša
- Blagoslov folklornih kostumov 
- Ocenjevanje Prleške tünke in 
mesa iz zaseke
- Mihec fest, festival otroških 
folklornih skupin

Center DUO 
Veržej

Občina Veržej 
v sodelovanju 
z Zavodom 
Marianum Veržej

27. 9. –  
27. 11. 2015 Jesenska razstava Razstava škofjeloških rokodelcev Center DUO 

Veržej
Zavod Marianum 
Veržej

2. - 4. 10. 
2015 Tečaj pisanja ikon

Spoznajte ikonopisje skozi tečaj, 
ki ga že tradicionalno vodita mag. 
Silva Božinova in Vesna Deskoska.

Marijanišče Zavod Marianum 
Veržej

3. 10. 2015 19.00 Koncert Dolga pot

Koncert Riharda Zadravca  
– 30 let s harmoniko z gosti  
Prleški trobilni kvintet, Kolektiv 
Apropos, glasbena skupina Spes, 
Ljutomerski oktet, Rihard in 
Kompanjoni.

Dom kulture v 
Ljutomeru Rihard Zadravec

15. 10. 2015 10.00 Dan odprtih vrat Predstavitev Doma in življenja v 
njem Vzgojni dom Vzgojni dom

23. 10. 2015 11.00 Komemoracija Komemoracija ob dnevu spomina 
na mrtve OŠ Veržej  OŠ Veržej 

20. 11. 2015 19.00
Koncert skupine 
Mladi Pomurci z 
gosti

Koncert skupine Mladi Pomurci 
z gosti

Dom kulture v 
Veržeju

Skupina Mladi 
Pomurci

26. 11. 2015 19.00

Prireditev ob 
120-letnici rojstva 
skladatelja Slavka 
Osterca

Prireditev ob 120-letnici rojstva 
skladatelja Slavka Osterca

Dom kulturev 
Veržeju

Občina Veržej 
in Glasbena šola 
Slavka Osterca

28. 11. 2015 19.00 Leščečkov večer 9. letni koncert FS Leščeček v 
Veržeju

Dom kulture v 
Veržeju

KD Slavko Osterc 
Veržej – FS 
Leščeček

4. 12. 2015 10.00

Delavnice skupaj s 
starši in pristojnimi 
socialnimi delavci 
otrok

Ustvarjalne delavnice v 
sproščenem vzdušju Vzgojni dom Vzgojni dom

4. 12. 2015 10.00 8. Razstava jaslic Otvoritev 8. Razstave jaslic Center DUO 
Veržej

Zavod Marianum 
Veržej

12. 12. 2015 19.00 Leščečkov večer 9. letni koncert FS Leščeček v 
Veržeju

Dom kulture v 
Veržeju

KD Slavko Osterc 
Veržej – FS 
Leščeček

16. 12. 2015 14.00
Božično-novoletni 
turnir v malem 
nogometu

Tekmovanje med skupinami v 
malem in ročnem nogometu Vzgojni dom Vzgojni dom

http://www.centerduo.si


PRAZNOVANJE 16. OBČINSKEGA PRAZNIKA OBČINE VERŽEJ

Zadnjo majsko soboto je v Domu kulture v Veržeju potekala  
osrednja slovesnost ob 16. občinskem prazniku Občine Veržej.

Podeljene so bile občinske 
nagrade. Prejemniki plaket so 
Vrtec Veržej, Turistično dru-
štvo Banovci, Nada Bunderl 
Rus in Janez Ferenc.

V kulturnem programu so 
sodelovali Mirjam Ivančič 
na flavti, Staša Poštrak 
na violončelu ter Marko 
Rus, ki je uvodoma zapel 
slovensko himno. 

Osrednji 
slovesnosti 
je sledil 
tradicional-
ni Osterčev 
večer v 
izvedbi Jože 
Zadravec 
TRIO.

Fotografije: Marija Tivadar

V svojem nagovoru je 
župan Slavko Petovar 
predstavil najpo-
membneje pridobitve 
na področju investicij v 
minulem obdobju ter 
načrte za naprej.
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